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______ 
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Matin 

 
______ 

 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 10.03 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 
Depoortere. 
La réunion publique de commission est ouverte à 10 h 03 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 
 
De teksten die cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
 

01 Vraag van Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De situatie van Guineeërs" 

(56001591C) 

01 Question de Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La situation des Guinéens" 

(56001591C) 
 

01.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de staatssecretaris, er 

zijn veel Guineeërs die hun land zijn ontvlucht wegens de repressie de 
afgelopen jaren door de verschillende regimes in Conakry. Rapporten 
van internationale organisaties als Amnesty International tonen aan 
hoezeer de mensenrechtensituatie daar verslechterd is. Het recht op 
vrijheid van meningsuiting en op informatie wordt bijvoorbeeld ge-
schonden. Bijeenkomsten van de oppositie worden er verboden. Er 
worden demonstranten vermoord. Er zijn willekeurige arrestaties en 
detenties, met name ook van veel journalisten. Ook het aantal daden 
van seksueel geweld neemt toe. 
 
Nu heb ik vernomen dat veel Guineeërs in België worden vastgehou-
den in onze gesloten centra. Getuigenissen die de Guineese pers heeft 
gepubliceerd, doen vermoeden dat er een samenwerking is tussen de 
Belgische Dienst Vreemdelingenzaken en de plegers van de militaire 
coup in Conakry. Er zouden laissez-passers zijn uitgegeven om Gui-
neeërs uit België te kunnen deporteren. Een Guineese identificatiede-
legatie zou, onder andere in mei, naar het gesloten centrum van 
Vottem zijn gekomen. Sommige Guineeërs die momenteel opgesloten 
zijn in Vottem, vrezen nu dat zij persoonlijk een doelwit zijn om te wor-
den gedeporteerd. Dat is zeer verontrustend gelet op de situatie in Gui-
nee.  
 
Kunt u bevestigen dat er recentelijk een of meer identificatiedelegaties 
uit Guinee-Conakry in België zijn geweest? Hoeveel delegaties zijn er 
gekomen? Wat is de procedure om die te ontvangen en wat is de 
exacte aard van hun missie? 
 
Zijn er contacten tussen de Dienst Vreemdelingenzaken en het huidige 

01.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

De nombreux Guinéens ont fui leur 
pays à cause de la répression des 
régimes successifs de Conakry. Un 
grand nombre de Guinéens séjour-
nent dans nos centres fermés. Il 
semblerait que les putschistes mili-
taires de Conakry collaborent avec 
l'Office des étrangers (OE) afin de 
déporter des Guinéens présents en 
Belgique. Une délégation d'identifi-
cation guinéenne se serait rendue 
dans le centre fermé de Vottem en 
mai dernier.  
 
Pouvez-vous confirmer et préciser 
cette information? Quelle est la na-
ture des contacts entre l'OE et le 
régime de Conakry? Des représen-
tants de l'OE se sont-ils rendus sur 
place? Des laissez-passer ont-ils 
été délivrés pour déporter des Gui-
néens? Par qui? Les personnes 
menacées sont-elles d'office ex-
clues de ce processus? 
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regime in Conakry? Zo ja, van welke aard? Hebben vertegenwoordi-
gers van de DVZ ter plaatse rondgereisd? 
 
Zijn er laissez-passers uitgegeven die de deportatie van Guineeërs 
mogelijk maken? Zo ja, door wie? 
 
Kunt u mij garanderen dat er geen deportaties zullen plaatsvinden van 
Guineeërs wier integriteit in hun land van herkomst bedreigd is? 
 

01.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, beste 

collega’s, ik maak van de gelegenheid gebruik om iedereen het beste 
te wensen voor 2025, met een goede gezondheid in een sprankelend 
jaar. Ons jongste commissielid, dat zeer braaf aan de kant zit toe te 
kijken, heet ik van harte welkom. 
 
Mevrouw Daems, voor alle duidelijkheid, iemand die vlucht voor oorlog 
en politieke vervolging moet beschermd worden. In ons land gebeurt 
dat ook, want we hebben een asielprocedure voor mensen die be-
scherming nodig hebben, die bescherming kunnen vragen en die ook 
bescherming zullen krijgen als ze politiek vervolgd worden.  
 
Het klopt dat van 6 mei tot 8 mei 2024 een Guineese identificatiemissie 
van twee personen vanuit Conakry naar België is gekomen om Gui-
neese onderdanen met irregulier verblijf te identificeren. Het was een 
eerste dergelijke missie die vanuit Guinee naar ons land is afgereisd, 
maar daarvoor verliep de identificatie via de ambassade van Guinee in 
Brussel. Ook voordien gebeurden er identificaties, wat een normale 
gang van zaken is.  
 
Die delegatie heeft samen met medewerkers van de Guineese ambas-
sade in het bijzijn van de DVZ-medewerkers gesproken met personen 
waarvan we het vermoeden hadden dat het om Guineeërs ging die op 
dat ogenblik in de gesloten centra van de DVZ verbleven. Het doel van 
die missie was enkel en alleen om de identiteit of de nationaliteit van 
de betrokkenen vast te stellen. Vervolgens werden de geïdentificeerde 
personen door de ambassade van reisdocumenten voorzien.  
 
De Dienst Vreemdelingenzaken onderhoudt voor zijn dagelijkse wer-
king rechtstreeks of via de Belgische ambassade continu contacten 
met landen van herkomst van migratie, ook met de Guineese diploma-
tieke missie in Brussel en de autoriteiten in Conakry. Het spreekt voor 
zich dat we niemand terugsturen die na terugkeer naar het land van 
herkomst gevaar zou kunnen lopen. In veel van de dossiers waarvan 
sprake is er voorafgaandelijk al een negatieve beslissing door het 
Commissariaat-generaal genomen, al dan niet bevestigd door de RvV.  
 
U mag ook niet vergeten dat voor een verwijdering artikel 3 en artikel 8 
van het EVRM altijd grondig geëvalueerd moeten worden. We gaan 
dus nooit over een nacht ijs alvorens over te gaan tot een verwijdering. 
Iedereen die dit nog niet eerder gedaan zou hebben, kan op elk ogen-
blik alsnog een vraag tot internationale bescherming indienen. 
 

01.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Du 6 au 8 mai 2024, une 
mission guinéenne composée de 
deux personnes s'est effective-
ment rendue dans notre pays afin 
d'identifier des ressortissants gui-
néens en séjour irrégulier. Avant 
cela, les identifications se dérou-
laient par le biais de l'ambassade 
de Guinée à Bruxelles. La mission 
avait pour seul objectif d'établir 
l'identité ou la nationalité des étran-
gers concernés. Ensuite, les per-
sonnes identifiées ont reçu des do-
cuments de voyage de l'ambas-
sade. L'OE a des contacts perma-
nents avec les pays d'origine. Il va 
de soi que nous ne renvoyons au-
cune personne susceptible de cou-
rir un danger. Dans un grand 
nombre des dossiers en question, 
une décision négative avait déjà 
été prise. 
 
Par ailleurs, pour un éloignement, 
les dispositions applicables de la 
Convention européenne des droits 
de l'homme (CEDH) font toujours 
l'objet d'une évaluation approfon-
die. 
 

01.03  Greet Daems (PVDA-PTB): Dank voor uw antwoord, mevrouw 

de staatssecretaris. Ook mijn allerbeste wensen voor het nieuwe jaar. 
 
U bevestigt dus dat die identificatiedelegatie daar geweest is. Ik raad u 
aan voorzichtig te zijn met die identificatiedelegaties. We moeten im-
mers koste wat kost vermijden dat het leven van die mensen in gevaar 

01.03  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Je vous conseille de faire preuve 
de prudence en ce qui concerne 
les délégations d'identification, 
compte tenu des risques potentiels 
pour les personnes renvoyées 
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zou worden gebracht of dat zij slecht behandeld zouden worden bij te-
rugkeer naar hun land. Dat was immers het geval voor Soedanezen in 
2017. 
 

dans leur pays d'origine. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het aanmeldcentrum in de Belliardstraat" 
(56001465C) 
- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De instroom en hotelopvang 
van asielzoekers" (56001753C) 

02 Questions jointes de 

- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le centre d'enregistrement situé à la rue 
Belliard" (56001465C) 
- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'afflux des demandeurs d'asile 
et leur hébergement dans des hôtels" (56001753C) 
 

02.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

staatssecretaris, al meermaals heb ik u vragen gesteld over de situatie 
in het nieuw aanmeldcentrum in de Belliardstraat, meer bepaald over 
de wachtrijen, de veiligheid tijdens het wachten en de eventuele mo-
gelijkheid om mensen binnen te laten wachten, zeker gezien het 
slechte weer. 
 
Op 27 november hebt u geantwoord dat uw diensten alle mogelijke op-
ties bespreken om de organisatie van de wachtrijen te verbeteren. U 
zei ook dat het in de huidige toestand niet mogelijk is om mensen bin-
nen te laten voor het openingsuur, maar wel dat verschillende moge-
lijkheden onderzocht worden. Een mogelijkheid is bijvoorbeeld om al 
heel vroeg in de ochtend een deel van de mensen binnen te laten. Ook 
zou u bekijken hoe dat zo snel mogelijk georganiseerd kan worden. 
 
Nu, anderhalve maand later, benieuwt het mij zeer wat u intussen on-
dernomen hebt. Zijn er al opties om mensen binnen te laten wachten? 
Op welke manier hebt u de organisatie van de wachtrijen verbetert, 
zodat het ook veiliger is? 
 

02.01  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Comment la situation au centre 
d'enregistrement de la rue Belliard 
a-t-elle évolué depuis mes der-
nières questions à ce sujet? Les 
personnes peuvent-elles désor-
mais attendre à l'intérieur? De 
quelle manière avez-vous amélioré 
l'organisation des files d'attente? 
 

02.02  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, voor-

eerst mijn beste wensen aan iedereen. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, mijn vraag is in zekere zin een allegaar-
tje. Op 25 november 2024 verbleven nog 355 personen in de hotelop-
vang voor asielzoekers. Ondertussen heb ik vernomen dat het tegen-
woordig nog om 277 mensen gaat, dus dat deel van mijn vraag is al 
beantwoord. Wel wil ik graag vernemen hoeveel asielzoekers nog op 
de wachtlijst staan. 
 
Het Vlaams Belang verneemt ook graag hoeveel asielaanvragen in de-
cember 2024 werden ingediend, zodat we de jaarcijfers voor 2024 in 
totaal hebben. Aangezien het reeds 15 januari is, zou het leuk zijn om 
daarop een antwoord te hebben. 
 

02.02  Francesca Van Belleghem 

(VB): Combien de demandeurs 
d'asile figurent encore sur la liste 
d'attente pour une place d'accueil? 
Combien de demandes d'asile ont 
été introduites en décembre 2024? 
 

02.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw Van Belleghem, op 13 januari verbleven er 277 personen in ge-
zinsverband in die noodopvang, in juli waren dat er nog 728. De bezet-
ting is dus verder gedaald, onder andere dankzij de tijdelijke opening 

02.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: L'hébergement d'urgence 
dans les hôtels a diminué grâce à 
l'hébergement hivernal temporaire 
dans des résidences pour jeunes. 
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van winteropvang in de jeugdverblijven. Daardoor kon de samenwer-
king met de locatie in Anderlecht worden afgesloten op 6 december.  
 
Op 1 januari stonden 2.947 alleenstaande mannen op de wachtlijst. De 
stijging ten opzichte van november van het aantal mensen op de 
wachtlijst is vrij logisch, aangezien ook de instroom in december hoger 
was dan verwacht. Er werden 3.560 asielaanvragen ingediend in de-
cember, wat een stuk meer is dan de decembermaanden van de vorige 
jaren, namelijk 3.304 in 2023, 2.620 in 2022 en 2.739 in 2021.  
 
Collega Daems, ik deel uw bezorgdheid over de situatie in de Belli-
ardstraat. De Dienst Vreemdelingenzaken heeft de voorbije weken ver-
schillende pistes verkend. Gisteren, 14 januari, werd er gestart met een 
nieuwe werking. Dat is dus goed nieuws. Deze nieuwe werking wordt 
de komende maanden getest. Voorlopig loopt die zeer goed. Het per-
soneel van de DVZ is bereid gevonden om de deuren van het registra-
tiecentrum vroeger te openen, namelijk tussen 7.00 uur en 7.15 uur. 
Daardoor bevinden de meeste kandidaat-verzoekers zich al voor de 
verkeersspits in de gebouwen van de DVZ. Het tweede voordeel van 
die oplossing is dat de registratiecapaciteit daardoor licht toeneemt.  
 
Er werd intern geschoven met personeel om de dienst Registratie te 
versterken. Dankzij deze inspanningen worden er nu geen afspraken 
meer gegeven die de termijn van 10 dagen overschrijden. Ik wil bij 
deze echt het personeel van de Dienst Vreemdelingenzaken bedanken 
voor deze flexibiliteit.  
 

 
Le 1er janvier 2025, 2 947 hommes 
isolés étaient inscrits sur la liste 
d'attente d'accueil, ce qui repré-
sente une augmentation par rap-
port à novembre 2024. Cela s'ex-
plique par un afflux plus élevé. 
 
L'OE a testé différentes solutions 
pour remédier aux files d'attentes 
dans la rue Belliard. Depuis le 
14 janvier 2025, un nouveau mode 
de travail est en place et semble 
bien fonctionner. Les portes s'ou-
vrent désormais dès 7 heures. 
Grâce à des déplacements in-
ternes du personnel, le service En-
registrement a été renforcé et dé-
sormais, un rendez-vous peut tou-
jours être obtenu dans les dix jours. 
 

02.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Ik hoor dat er schot in de zaak komt 

wat het binnen wachten betreft. Dat is heel goed nieuws. Ik vind het 
ook fantastisch van het personeel dat het dat wil doen en dat het daarin 
zo flexibel is. We zullen opvolgen welk effect dat zal hebben op de 
wachtrijen, zoals we de hele zaak verder zullen opvolgen. 
 

02.04  Greet Daems (PVDA-PTB): 

La grande flexibilité du personnel 
est fantastique. J'espère qu'un ef-
fet sera rapidement visible sur les 
files d'attente. 
 

02.05  Francesca Van Belleghem (VB): Bedankt voor uw antwoord, 

mevrouw de staatssecretaris, evenals voor uw bereidwilligheid om cij-
fers mee te delen. 
 
Er waren 3.560 asielaanvragen in december, dat is gigantisch veel. We 
zijn dus op 39.615 asielaanvragen uitgekomen in 2024. Dat is ook gi-
gantisch veel. We zitten immers bijna aan de aantallen van 2015, toen 
er 44.000 aanvragen waren. Het is het hoogste aantal sindsdien en 
bijna het hoogste aantal van voor 2015. Dat is dus een gigantische 
instroom. 
 
U zegt dat de hotelopvang sluit, maar het is dan wel ook de bedoeling 
dat er geen nieuwe asielopvang de deuren opent of dat men de asiel-
zoekers verplaatst van de hotelopvang naar jeugdcentra.  
 
De bedoeling is dat de instroom omlaag gaat. Dat zal niet lukken door 
enkel aan te kondigen dat de instroom omlaag moet, maar er moeten 
ook effectief maatregelen worden genomen.  
 

02.05  Francesca Van Belleghem 

(VB): Nous avons connu en 2024 
un afflux massif, presque identique 
à celui de 2015. La fin de l'héber-
gement de demandeurs d'asile 
dans des hôtels ne résout rien s'ils 
sont ensuite accueillis dans des 
centres de jeunesse. Il faut réduire 
les arrivées. Il faudra prendre des 
mesures effectives à cet effet. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Matti Vandemaele aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De aanbevelingen van 

Myria over de nationaliteit van Palestijnse kinderen die in België geboren zijn" (56001700C) 

03 Question de Matti Vandemaele à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les recommandations de 
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Myria concernant la nationalité des enfants palestiniens nés en Belgique" (56001700C) 
 

03.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mijnheer de voorzitter, ook 

ik wens iedereen een gelukkig nieuwjaar en druk de hoop uit – de hoop 
die ik met iedereen deel, denk ik – dat 2025 een jaar wordt waarin zo 
weinig mogelijk mensen op straat moeten slapen en geen opvang vin-
den. 
 
Ingevolge artikel 10 van het Wetboek van de Belgische nationaliteit 
(WBN) krijgen kinderen die hier worden geboren en die voor hun 
18 jaar geen nationaliteit hebben, de Belgische nationaliteit. Sinds 
2023 verstuurt de DVZ brieven naar de lokale besturen met het ver-
zoek de Belgische nationaliteit van de in België geboren kinderen met 
Palestijnse ouders in te trekken. De DVZ is van mening dat een kind 
de Palestijnse nationaliteit heeft als diens ouders een paspoort hebben 
dat door de Palestijnse autoriteiten werd afgeleverd. Heerlijk toch, dat 
een dienst er een mening op nahoudt, hoewel de mening van de DVZ 
eigenlijk niet relevant is. Het is in elk geval niet aan de DVZ om die 
beoordeling te maken. 
 
Eind 2023 heeft Myria daarover een eerste keer een aanbeveling ge-
formuleerd. Begin 2024 heeft de federale ombudsman de DVZ ver-
zocht onmiddellijk te stoppen met het versturen van die brieven. Op 
10 januari 2024 hebt u daarover vragen beantwoord in de commissie. 
U gaf aan dat het inderdaad niet aan de DVZ is om een dergelijke be-
oordeling te maken. 
 
De DVZ is echter blijven doorgaan met het versturen van de brieven. 
De dienst heeft het woord 'instructie' geschrapt. Niettemin blijft de DVZ 
de brieven versturen. Daardoor voelt Myria zich genoodzaakt de aan-
beveling te herhalen en België te herinneren aan de internationale ver-
plichtingen inzake het recht op een nationaliteit. 
 
Mijn vragen zijn heel eenvoudig.  
 
Hoe reageert u op de herhaalde aanbeveling van Myria? 
 
Erkent u dat het advies over de toepassing van artikel 10 van het WBN 
onder de bevoegdheid van de procureur des Konings valt en niet onder 
de bevoegdheid van de DVZ, zoals ook door de federale ombudsman 
werd aangegeven? Hoe wilt u dat verduidelijken aan de lokale bestu-
ren? Het is immers aan hen om daarrond te handelen. 
 
In welke mate zorgen de brieven van de DVZ volgens u voor verwarring 
bij de ambtenaren van de burgerlijke stand? Wij krijgen daarover alvast 
signalen. Ik ben dus benieuwd hoe u daarnaar kijkt. 
 
Bent u bereid de DVZ onmiddellijk op te roepen te stoppen met het 
versturen van dergelijke brieven? 
 
Ten slotte, bent u van plan de ingetrokken nationaliteit ambtshalve te 
herzien en, indien nodig, de Belgische nationaliteit te herstellen, zoals 
Myria heeft aanbevolen? 
 

03.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): En dépit de l'article 10 du 
Code de la nationalité belge et de 
la réponse fournie par la secrétaire 
d'État le 10 janvier 2024 en com-
mission, l'OE continue d'envoyer 
des courriers aux autorités locales 
pour leur demander de retirer la na-
tionalité belge des enfants nés en 
Belgique de parents palestiniens. 
De ce fait, Myria se voit dans l'obli-
gation de rappeler à la Belgique 
ses obligations internationales en 
matière de droit à la nationalité. 
 
Reconnaissez-vous que l'avis sur 
l'application de l'article 10 est de la 
compétence du procureur du Roi? 
Comment comptez-vous clarifier 
ce point auprès des autorités lo-
cales? Allez-vous dissiper l'éven-
tuelle confusion dans l'esprit des 
officiers de l'état civil s'agissant des 
courriers de l'OE? Allez-vous de-
mander à l'OE de cesser immédia-
tement d'envoyer ces courriers? Al-
lez-vous revoir d'office les retraits 
de la nationalité et, si nécessaire, 
rétablir la nationalité belge, comme 
le recommande Myria? 
 

03.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Vandemaele, excu-

seert u mij dat ik in herhaling val, maar ik heb al een aantal keren de-
zelfde vraag hier in het Parlement beantwoord en uitleg over het on-
derwerp gegeven. 

03.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: J'ai déjà répondu à plu-
sieurs reprises à la même question 
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De DVZ is niet bevoegd voor de toekenning van de Belgische nationa-
liteit, maar wel voor personen met een andere nationaliteit. De DVZ 
stelde vast dat er heel wat aanvragen tot gezinshereniging gebeuren, 
met een kind dat op grond van artikel 10 van het WBN de Belgische 
nationaliteit verwierf, terwijl elementen in het dossier van de ouders 
wezen op een bepaalde nationaliteit van de ouder. Daarom infor-
meerde de DVZ de lokale besturen over die elementen in het dossier. 
 
Lokale besturen weten dat ze een advies aan het parket over een  
individueel dossier kunnen vragen. Er is geen verwarring op het terrein 
dat de DVZ die bevoegdheid heeft. Echter, lokale besturen kunnen ook 
altijd advies aan de DVZ vragen over elementen die mogelijk in een 
DVZ-dossier zitten en die de lokale besturen nodig hebben om hun 
beslissing te nemen. 
 
Ik ga er volledig mee akkoord dat mijn diensten binnen hun bevoegd-
heid moeten blijven, maar dat doen ze ook. De DVZ moet zich beperk-
ten tot het verschaffen van informatie over de dossiers en niet over-
gaan tot het geven van instructies over het al dan niet toekennen van 
de Belgische nationaliteit. Aangezien de DVZ dat inderdaad doet, zal 
ik geen enkele oproep aan die dienst doen om te stoppen. 
 
U vraagt mij ook of ik van plan ben om de intrekkingen ambtshalve te 
herzien, maar u hebt zonet zelf gezegd dat het niet mijn bevoegdheid 
is. Ik kan die intrekkingen dus niet herzien, aangezien het beslissingen 
van de lokale besturen zijn en niet van mijn diensten. 
 
Mijnheer Vandemaele, ik hoor u zeggen dat u het helemaal niet rele-
vant vindt wat de DVZ daarvan denkt of wat zijn mening is. Ik vind dat 
een beetje choquerend. Ik vind de mening van de DVZ net heel rele-
vant. Ik vind het ook heel goed dat mijn diensten de lokale besturen 
correct trachten te informeren over elementen die in een dossier zitten, 
zodat de beslissingen op een correcte manier worden genomen. 
 
Ik ga ervan uit dat we in het Parlement allemaal vinden dat de wet op 
de juiste manier moet worden toegepast en dat een beslissing correct 
moet worden genomen. Of niet soms? 
 
Ja, we moeten staatloosheid vermijden. Dat zegt u ook. Ik ben het 
daarmee absoluut eens. Dat betekent dat we de Belgische nationaliteit 
moeten toekennen aan een kind dat hier geboren wordt en dat anders 
staatloos zou zijn. Dat is niet het geval voor elk kind dat geboren wordt 
en Palestijnse ouders heeft. Met de Belgische nationaliteit spring ik al-
vast niet lichtzinnig om. 
 

au Parlement. L'OE n'est pas com-
pétent en matière d'attribution de la 
nationalité belge, mais il l'est en ce 
qui concerne les personnes 
d'autres nationalités. Il a constaté 
que de nombreuses demandes de 
regroupement familial concer-
naient des regroupements avec un 
enfant qui avait acquis la nationa-
lité belge sur la base de l'article 10 
du Code de la nationalité belge, 
alors que des éléments du dossier 
des parents révélaient un parent 
d'une certaine nationalité. L'OE a 
donc informé les autorités locales 
de ces éléments. Celles-ci savent 
qu'elles peuvent solliciter l'avis du 
parquet au sujet d'un dossier indi-
viduel. Il n'y a aucune confusion sur 
le terrain. Mes services respectent 
le cadre de leurs compétences. 
L'OE fournit des informations cor-
rectes sur les dossiers et ne donne 
pas d'instructions sur l'attribution 
ou non de la nationalité belge. Les 
informations correctes qu'il trans-
met permettent de prendre des dé-
cisions correctes. Je ne lui deman-
derai pas de cesser de le faire. Je 
ne puis procéder à une révision 
des retraits car il s'agit de décisions 
émanant des autorités locales et 
non de mes services. Nous devons 
effectivement éviter l'apatridie et 
attribuer la nationalité belge à un 
enfant né en Belgique qui, sans 
cela, serait apatride. Ce n'est tou-
tefois pas le cas de tous les enfants 
nés ici de parents palestiniens. 
 

03.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, ik dank u voor uw antwoord. 
 
Wij herhalen de vraag, omdat er vanop het terrein telkens weer signa-
len komen dat het toch niet zo duidelijk is als u hier doet uitschijnen. 
Meningen zijn iets voor op café. Ik ben steeds geïnteresseerd in de 
meningen van mensen, maar een openbare dienst moet de wet toe-
passen. Die moet correct informeren en geen verkeerde indruk wekken 
door brieven te sturen waarin het woord instructie niet staat, terwijl het 
toch om een instructie gaat. Het zou raadzaam zijn dat de DVZ zich 
daarover zou bezinnen. De ombudsman deed die aanbeveling in 2024 
en doet dat nu opnieuw. Ook Myria komt opnieuw met die aanbeveling. 

03.03  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Dans la pratique, la situa-
tion n'est pas aussi claire que vous 
voudriez nous le faire croire. L’Of-
fice des étrangers devrait se garder 
d’induire les gens en erreur en leur 
envoyant des courriers qui ne con-
tiennent pas le terme "instruction" 
alors qu’il s’agit bel et bien d’une 
instruction. Myria et le médiateur 
incitent l’Office à la réflexion. 
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We kunnen onze kop toch niet in het zand steken. Er is op het terrein 
wel degelijk een probleem. Dus ik hoop dat de diensten zich daarover 
zullen beraden. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De terugkeer van 

Syriërs" (56001703C) 

04 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le retour des 

Syriens" (56001703C) 
 

04.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

sinds 8 december keerden al veel Syriërs die in andere Europese en 
niet-Europese landen verbleven terug naar hun thuisland. Kunt u aan-
geven of dat ook het geval is in België? Hebt u er zicht op hoeveel 
Syriërs uit ons land al vrijwillig naar hun herkomstland terugkeerden? 
 
De Oostenrijkse regering heeft verklaard dat ze Syrische vluchtelingen 
in het land een terugkeerbonus van 1.000 euro aanbiedt om terug te 
gaan naar Syrië. Bent u ook van plan om een dergelijke bonus in te 
voeren als de situatie in Syrië positief evolueert? 
 
Staat het beleid van het CGVS inzake Syrië nog steeds on hold? Zo ja, 
kunt u dit toelichten? Zo niet, wanneer verwacht u dat dat beleid zal 
wijzigen of is dat al gewijzigd? 
 

04.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Depuis le 8 décembre, de 
nombreux Syriens venant d'autres 
pays européens sont déjà retour-
nés dans leur pays d'origine. Sa-
vez-vous combien de réfugiés ont 
déjà quitté volontairement notre 
pays? L'Autriche souhaite octroyer 
un bonus de retour de 1 000 euros 
aux Syriens.  
 
La secrétaire d'État envisage-t-elle 
de prendre une mesure similaire si 
la situation en Syrie évolue favora-
blement? La politique menée par le 
Commissariat général aux réfugiés 
et aux apatrides (CGRA) en ce qui 
concerne la Syrie est-elle toujours 
suspendue? Quand cette situation 
évoluera-t-elle? 
 

04.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, in 

juni en november 2024 keerde telkens één persoon terug naar Syrië 
via de vrijwillige terugkeer. Daarnaast hebben we voor 2024 weet van 
vijf Syriërs die een bevel om het grondgebied van België te verlaten 
kregen en die zijn teruggekeerd zonder ondersteuning van de over-
heid. Zij vertrokken allen vóór de val van Assad. Sinds de val van As-
sad hebben we bij het loket vrijwillige terugkeer van Fedasil een toe-
nemende belangstelling gemerkt van Syriërs die willen terugkeren.  
 
De eerste vertrekken zijn morgen gepland, dus op 16 januari. Er wer-
den 24 personen geregistreerd die interesse in vrijwillige terugkeer 
naar Syrië hebben. Het grootste deel betreft alleenstaande mannen, 
maar het gaat ook om alleenstaande vrouwen en een gezin met kin-
deren. Dat is een significante stijging, aangezien in 2024 slechts twee 
Syriërs terugkeerden naar Syrië via een programma vrijwillige terug-
keer. Ik heb Fedasil onmiddellijk na de gebeurtenissen van 8 decem-
ber gevraagd om te onderzoeken hoe we die vrijwillige terugkeer naar 
Syrië konden faciliteren en hoe we daar verder op konden inzetten.  
 
Uit een recente Europese rondvraag bleek dat bijvoorbeeld in Frankrijk 
nog geen enkel dossier van terugkeer naar Syrië werd ingediend en 
volgens mijn informatie zijn er ook vanuit de andere Europese landen 
nog geen grote aantallen Syriërs vertrokken. Daarenboven is het altijd 
mogelijk dat personen die een hangende asielaanvraag hebben of die 

04.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Une personne est retournée 
volontairement en Syrie en juin 
2024, une autre en novembre 
2024. En outre, en 2024, avant la 
chute du régime d'Assad, cinq Sy-
riens sont retournés dans leur pays 
sans soutien public à la suite d'un 
ordre de quitter le territoire. Depuis 
la chute du régime d'Assad, Fe-
dasil observe un intérêt accru de la 
part de Syriens souhaitant retour-
ner dans leur pays. Les premiers 
partent le 16 janvier. L'on a enre-
gistré 24 personnes intéressées 
par un retour volontaire. Après le 
8 décembre, j'ai demandé à Fe-
dasil d'examiner comment nous 
pouvons faciliter les retours volon-
taires. 
 
En France, aucun dossier de retour 
n'a encore été introduit; les autres 
pays européens n'ont pas non plus 
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inmiddels erkend of zelfs Belg zijn, zijn teruggekeerd zonder de over-
heid daarover te informeren. We hebben daar niet altijd zicht op als 
men geen hulp vraagt van de overheid. 
 
Het CGVS behandelt nog steeds geen dossiers van verzoekers uit Sy-
rië. Alleen de persoonlijke onderhouden en de beslissingen voor per-
sonen met een status van bescherming in een andere EU-lidstaat wor-
den wel voortgezet, omdat we daar wel beslissingen in willen nemen.  
 
Op dit moment beschikt het CGVS nog niet over voldoende objectieve 
informatie om de veiligheidssituatie in Syrië en het risico van vervolging 
te kunnen beoordelen. Wanneer het CGVS over voldoende informatie 
zal beschikken om opnieuw de dossierbehandeling te kunnen voort-
zetten kunnen we momenteel niet voorspellen.  
  
 

encore enregistré de nombreux re-
tours. Il est toutefois possible que 
des personnes soient retournées 
dans leur pays sans en informer les 
autorités. Le CGRA ne traite tou-
jours pas de dossiers de deman-
deurs originaires de Syrie. L'on ne 
dispose pas encore de suffisam-
ment d'informations objectives 
pour évaluer la situation sécuritaire 
en Syrie. Nous ne pouvons pas en-
core préciser quand le traitement 
des dossiers reprendra. 
 

04.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel voor uw ant-

woord. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Asielaanvragen door elders 
erkende vluchtelingen" (56001712C) 
- Matti Vandemaele aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De opvangweigering voor verzoekers 
om internationale bescherming met een M-status" (56001830C) 

05 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les demandes d'asile introduites 
par des réfugiés déjà reconnus ailleurs" (56001712C) 
- Matti Vandemaele à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le refus d'accueillir les demandeurs de 
protection internationale ayant le statut M" (56001830C) 
 

05.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

de Raad van State heeft de opvangstop geschorst voor asielzoekers 
die reeds een beschermingsstatus hebben. Per maand zouden er 
400 à 500 van deze zogenaamde M-statussen asiel aanvragen. 
 
Hoeveel M-statussen vroegen in 2024 in totaal asiel aan? Het totale 
aantal asielaanvragen overschrijdt intussen 39.000. Hoeveel aanvra-
gen daarvan betreffen M-statussen? Hoe verklaart u dit hoge aantal?  
 
In november kondigde u een wetsontwerp aan om de opvangstop voor 
de M-statussen alsnog door te voeren. U hebt steeds verklaard dit zo 
snel mogelijk te doen, maar intussen is het al 15 januari. Wanneer is 
‘zo snel mogelijk’? 
 
Het Europees Hof van Justitie oordeelde dat asielaanvragen van wie 
al een beslissing kreeg in een ander land, beschouwd kunnen worden 
als een volgend verzoek. Volgens de opvangwet kan aan deze perso-
nen opvang worden geweigerd. In de media verklaarde u deze recht-
spraak te zullen toepassen in individuele gevallen. Kunt u een raming 
geven van het percentage van de nieuwe M-statussen die individueel 
geweigerd worden in het opvangnetwerk sinds de uitspraak van de 
Raad van State? Zorgt dit niet voor een extra werklast voor het CGVS? 
 

05.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le Conseil d'État a suspendu 
la décision de refuser d'accueillir 
les demandeurs d'asile bénéficiant 
déjà d'un statut de protection.  
 
Parmi les personnes sous statut M, 
combien ont demandé l'asile 
en 2024? Quelle est leur proportion 
par rapport au total? Comment ce 
nombre élevé s'explique-t-il? Où 
en est votre projet de loi visant à 
instaurer tout de même un refus 
d'accueillir les personnes sous sta-
tuts M? Quel est le pourcentage 
des refus individuels depuis l'arrêt 
rendu par le Conseil d'État? Cette 
procédure n'entraîne-t-elle pas une 
charge supplémentaire pour le 
CGRA? 
 

05.02  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta- 05.02  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Pouvez-vous expliciter la 
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ris, op 27 december schorste de Raad van State uw instructie om ver-
zoekers met een M-status geen opvang meer te bieden. In een reactie 
kondigde u aan dat u een wetsontwerp zou voorbereiden en in afwach-
ting van dit ontwerp op individuele basis opvang zou weigeren voor 
personen met een M-status, op basis van artikel 1, 20 van de vreem-
delingenwet en artikel 4, 3 van de opvangwet. Volgens deze redene-
ring vallen verzoekers met een M-status onder de categorie 'volgende 
verzoekers'. Artikel 33 van de procedurerichtlijn omschrijft de proce-
dure voor het nemen van een niet-ontvankelijkheidsbeslissing en hierin 
wordt een duidelijk onderscheid gemaakt tussen verzoekers met een 
M-status en verzoekers die een volgend verzoek indienen.  
 
Kunt u de wettelijke basis van het weigeren van opvang nog eens toe-
lichten? Hoe kijkt u naar artikel 33 van de procedurerichtlijn? 
 
De arresten C-123/23 en C-202/23 van het Europees Hof van Justitie 
zorgen ervoor dat lidstaten een verzoek van iemand met een negatieve 
beslissing in een andere lidstaat als volgend verzoek moeten behan-
delen. Volgens ons gaat dit arrest dan ook over een volledig andere 
situatie dan een eerste verzoek van iemand met een M-status. Bijge-
volg kan dit arrest geen ondersteuning geven aan de praktijk van het 
weigeren van opvang aan personen met een M-status. Deelt u onze 
mening of kijkt u daar anders naar? 
 
U hebt in deze commissie al een paar keer verwezen naar het wets-
ontwerp dat u voorbereidt. Wanneer plant u dat voor te leggen? Is dat 
iets wat nog in lopende zaken kan gebeuren of moeten we wachten tot 
er een nieuwe regering is? Alleenstaande mannen krijgen geen op-
vang en moeten zich registreren op een wachtlijst. Krijgen ze hierna 
een tweede opvangweigering als gevolg van hun M-status?  Hoe ziet 
u dat in de praktijk? Hoeveel mannen met een M-status kregen onder-
tussen al een dergelijke opvangweigering? 
 

base légale du refus d'accueillir les 
demandeurs d'asile bénéficiant 
d'un statut de protection? Parta-
gez-vous mon avis selon lequel les 
arrêts rendus par la Cour de justice 
de l'Union européenne ne peuvent 
être invoqués pour refuser l'ac-
cueil? Quand présenterez-vous le 
projet de loi annoncé? Quelle est la 
situation spécifique des hommes 
isolés à cet égard? 
 

05.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Geachte leden, het afgelopen 

jaar hebben maar liefst 4.825 personen met een beschermingsstatus 
in een andere lidstaat in België opnieuw een verzoek om internationale 
bescherming ingediend. De laatste maanden van 2024 kenden de 
hoogste aantallen van asielaanvragen van de zogenaamde M-status-
sen. Dat zijn heel hoge cijfers en die situatie is dan ook onhoudbaar.  
 
Daarom heb ik actie ondernomen. We willen bescherming blijven ge-
ven aan wie ze nodig heeft, maar het is niet verdedigbaar, collega's, 
dat wie al bescherming gekregen heeft in een ander Europees land die 
bescherming opnieuw aanvraagt in ons land, waar we al met een op-
vangtekort en zeer hoge cijfers kampen. Hiervoor heb ik dus een aantal 
maatregelen genomen.  
 
Ten eerste worden we geconfronteerd met een zeer strikte rechtspraak 
van de RvV. Die rechtspraak proberen we te wijzigen door in cassatie 
te gaan bij de Raad van State, maar ook door onze beslissingen beter 
en anders te motiveren zodat ze niet meer vernietigd worden. Recent 
bevestigde de RvV bijvoorbeeld zo'n nieuwe motivering van het CGVS 
over de M-statussen. We boeken hier dus vooruitgang. 
 
Daarnaast maken we gebruik van de mogelijkheid om opvang te wei-
geren aan mensen met een M-status op basis van het huidige wette-
lijke kader. U verwijst beiden naar het recente arrest van de Raad van 
State waarin de beslissing om opvang te beperken voor M-statussen 

05.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le nombre élevé de deman-
deurs ayant un statut de protection 
dans un autre État membre est in-
tenable, eu égard à la pénurie de 
places d'accueil et aux arrivées 
nombreuses. Nous tenterons de 
faire changer la jurisprudence très 
stricte du Conseil du Contentieux 
des Étrangers (CCE) dans le cadre 
d’un pourvoi en cassation au Con-
seil d'État. Nous nous efforcerons 
également de mieux motiver nos 
décisions. La récente suspension 
par le Conseil d'État d'une décision 
de limiter l'accueil s'appuyait sur 
des raisons juridiques formelles, 
non sur l'absence de base légale. 
L'article 4 de la loi sur l'accueil ap-
porte déjà la base légale néces-
saire pour limiter l'aide matérielle 
en faveur des demandeurs ulté-
rieurs, c'est-à-dire les personnes 
qui ont déjà reçu une décision défi-
nitive concernant leur demande 
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werd geschorst. De Raad schorste de beslissing echter omdat het ging 
om een reglementaire handeling die voor advies had moeten worden 
voorgelegd aan de afdeling Wetgeving van de Raad van State. Het 
ging dus om formeel juridische redenen, de Raad stelde namelijk niet 
dat er een gebrek aan wettelijke basis zou zijn om de opvang van M-
statussen te beperken. De opvangwet biedt namelijk nu reeds de juri-
dische basis om de materiële hulp van volgende verzoekers te beper-
ken. Dat staat duidelijk in artikel 4 van de opvangwet. Volgende ver-
zoekers zijn personen die al een definitieve beslissing over hun asiel-
aanvraag hebben ontvangen. Welnu, M-statussen zijn ook personen 
die al een definitieve beslissing hebben ontvangen, doordat zij al er-
kend zijn in een andere lidstaat. 
 
Het Europees Hof van Justitie bevestigde die stelling ook in de arresten 
waarnaar u verwijst, mijnheer Vandemaele, want voor die arresten was 
er immers twijfel of een volgend verzoek een Europese of slechts een 
nationale invulling zou moeten krijgen. Het Europees Hof van Justitie 
geeft nu duidelijk een Europese invulling aan dat concept. Als een ver-
zoeker al een definitieve beslissing heeft gekregen in een lidstaat en 
vervolgens een nieuwe asielaanvraag indient in een andere lidstaat, 
dan zal dat verzoek als een volgend verzoek kunnen worden gekwali-
ficeerd. Fedasil kan dus op die wettelijke basis de opvang van M-sta-
tussen beperken. Wanneer Fedasil van die mogelijkheid gebruikmaakt, 
zal het steeds de individuele situatie van de betrokken persoon onder-
zoeken, met bijzondere aandacht voor kwetsbare groepen zoals zie-
ken, gezinnen met kinderen of alleenstaande vrouwen. 
 
Tegelijkertijd zijn mijn diensten inderdaad momenteel ook bezig om be-
paalde delen van het migratiepact vervroegd om te zetten. Daarvoor 
hebben we groen licht gekregen van de Europese Commissie. Een van 
die delen betreft de vervroegde omzetting van de nieuwe opvangricht-
lijn. Met die vervroegde omzetting verstevigen wij nog de juridische po-
sitie van Fedasil bij de beperking van de opvang. De juristen van Feda-
sil werken daaraan volop, mevrouw Van Belleghem. Wij proberen het 
wetsontwerp zo snel als mogelijk klaar te stomen. Tegelijkertijd moeten 
we natuurlijk realistisch zijn. Verschillende instanties moeten worden 
bevraagd en juridische oplossingen moeten worden gezocht. Een ef-
fectieve indiening zal dus nog niet voor volgende week zijn. 
 
Mijnheer Vandemaele, u vraagt nog of ik in de periode van lopende 
zaken een wetsontwerp daarover door de regering kan krijgen. Welnu, 
ik heb zo'n flauw vermoeden dat uw partij daar een stokje voor zal ste-
ken. 
 

d'asile. C'est le cas pour les sta-
tuts M. La Cour de justice a con-
firmé cette interprétation et apporte 
désormais clairement une concréti-
sation européenne du concept 
d’auteur ou d’autrice d’une de-
mande ultérieure. Sur cette base 
légale, Fedasil peut limiter l'accueil 
des personnes ayant le sta-
tut M. La situation individuelle de 
l'intéressé sera toujours examinée 
dans ce cadre, et les groupes vul-
nérables feront l'objet d'une atten-
tion particulière. 
 
Avec l'accord de la Commission 
européenne, nous travaillons ac-
tuellement aussi à la transposition 
anticipée de certains volets du 
Pacte migratoire, notamment la 
nouvelle directive accueil, afin de 
renforcer la position juridique de 
Fedasil dans le cadre de la limita-
tion de l'accueil. Nous mettons tout 
en œuvre pour finaliser le projet de 
loi dans les plus brefs délais, mais 
nous ne serons pas en mesure de 
le déposer la semaine prochaine. 
En outre, la question se pose de 
savoir si ce sera encore réalisable 
en affaires courantes, notamment 
en raison de l'opposition probable 
de Groen. 
 

05.04  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

u zegt dat u een flauw vermoeden hebt dat Groen daar een stokje voor 
zal steken. Wij delen dat vermoeden, maar als Groen het wetsontwerp 
in lopende zaken zou saboteren, dan kunt u het nog altijd als wetsvoor-
stel indienen. U zult wellicht genoeg partners vinden om dat wetsvoor-
stel te steunen, tenminste als het streng genoeg is. Wij zijn voor ver-
strengingen en elke verstrenging die in de goede richting gaat, zullen 
wij steunen. Wij stellen ons altijd constructief op. 
 

05.04  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le texte peut encore être dé-
posé en tant que proposition de loi. 
Si celle-ci est suffisamment rigou-
reuse, elle sera soutenue, y com-
pris par nous. 
 

05.05  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, ik zal even constructief zijn, want ik heb toch de indruk dat de juri-
dische interpretaties met plak en spuug aan elkaar hangen en dat we 
een echt wetgevend initiatief nodig hebben. U hebt in Groen precies 
een mooie zondebok gevonden. 

05.05  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Au fond, la secrétaire 
d'État affirme qu'il incombe au pro-
chain gouvernement de faire des 
démarches à cet égard.  
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Ik hoor u eigenlijk zelf zeggen dat u uw wetgevend initiatief naar de 
Griekse kalender verwijst en dat het dus aan een volgende regering 
zal zijn om hierin stappen vooruit te zetten. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Matti Vandemaele aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De veroordeling van Grie-

kenland door het EHRM voor illegale pushbacks" (56001738C) 

06 Question de Matti Vandemaele à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La condamnation de la 

Grèce par la CEDH pour refoulements illégaux" (56001738C) 
 

06.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, mijn partij heeft een voorstel resolutie van ingediend over het 
thema. Wij vinden het nu eenmaal belangrijk en vandaar dat ik er ook 
telkens op terugkom. 
 
Griekenland is door het Europees Hof voor de Rechten van de Mens 
veroordeeld voor illegale pushbacks. In 2019 werd een vrouw namelijk 
teruggedreven naar Turkije, zonder de kans te krijgen om bescherming 
te vragen. Het Europees Hof voor de Rechten van de Mens acht niet 
alleen bewezen dat de vrouw slachtoffer is geworden van een push-
back, maar wees ook op het systematische karakter van de praktijk 
aan de Grieks-Turkse grens. De Griekse regering blijft het beleid van 
pushbacks echter ontkennen. Bovendien tonen de vaststellingen van 
tientallen mensenrechtenorganisaties de voorbije jaren aan dat er ef-
fectief al jarenlang systematisch pushbacks aan de Europese buiten-
grenzen plaatsvinden. 
 
In het advies op mijn voorstel van resolutie tegen pushbacks veroor-
deelt u principieel en ondubbelzinnig illegale pushbacks en merkt u op 
dat u zich hierover in internationale en bilaterale contacten uitspreekt. 
Hebt u al contact opgenomen met de bevoegde Griekse minister naar 
aanleiding van de veroordeling? Of speelt zich dat volledig op het Eu-
ropese toneel af? 
 
Welke bilaterale contacten had u met Griekenland over illegale push-
backs in het algemeen de voorbije jaren? 
 
Ingevolge artikel 46 van de Frontexverordening moeten activiteiten van 
het agentschap worden stopgezet bij schendingen van mensenrech-
ten. De fundamental rights officer van Frontex adviseerde eerder een 
terugtrekking uit Griekenland. Vindt u dat Frontex zich na de veroorde-
ling uit Griekenland moet terugtrekken? Of laten wij alles maar blauw-
blauw? 
 
Hebt u het Belgisch voorzitterschap van de Europese Unie gebruikt om 
iets te doen aan de pushbacks? 
 
De monitoring van mensenrechten bij het goedgekeurde EU-migratie-
pact valt buiten de scope van bewaking van de grenzen waar push-
backs plaatsvinden. Is er volgens u nood aan een onafhankelijk moni-
toringsmechanisme dat de pushbacks aan de Europese buitengrenzen 
onder de loep neemt? Zult u hiervoor pleiten in de Raad? 
 
Welke stappen zult u nog ondernemen in de strijd tegen pushbacks na 
de veroordeling? 

06.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): La Grèce a été condam-
née par la Cour européenne des 
droits de l'homme (CEDH) pour re-
foulements ("pushback") systéma-
tiques et illégaux. Le gouverne-
ment grec dément. Des organisa-
tions de défense des droits de 
l'homme ont démontré que des re-
foulements avaient bel et bien lieu 
aux frontières extérieures de l'Eu-
rope. Dans votre avis concernant 
ma proposition de résolution, vous 
avez condamné par principe les re-
foulements.  
 
Avez-vous déjà fait part de cette 
condamnation au ministre grec, 
personnellement ou au niveau eu-
ropéen? Selon vous, Frontex de-
vrait-elle quitter la Grèce en raison 
de violations des droits fondamen-
taux, conformément à l'article 46 
du règlement Frontex? Plaiderez-
vous au sein du Conseil européen 
en faveur d'un mécanisme distinct 
de contrôle des refoulements? 
Quelles mesures prendrez-vous en 
réaction à la condamnation? 
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06.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Vandemaele, ik heb 

inderdaad kennisgenomen van de arresten van het Europees Hof voor 
de Rechten van de Mens. U zult mij even mijn pedagogisch momentje 
hier vergeven, maar ik herhaal graag kort de uitkomsten van die arres-
ten, zodat wij juridisch op dezelfde lijn zitten – ik moet er natuurlijk voor 
zorgen dat mijn antwoorden niet met spuug en paktouw aan mekaar 
hangen. 
 
Het betreft zaken waarin het Griekse nationale beleid werd onderzocht 
en niet de activiteiten van Frontex in Griekenland. Dat zijn twee ver-
schillende zaken, mijnheer Vandemaele.  
 
De eerste zaak, GRJ tegen Griekenland, werd door het hof onontvan-
kelijk verklaard, aangezien de klager niet kon aantonen dat hij daad-
werkelijk in Griekenland was geweest. 
 
In de tweede zaak, ARE tegen Griekenland, oordeelde het hof dat er 
sterke aanwijzingen waren voor een systematische praktijk van push-
backs vanuit de Evrosregio naar Turkije in de periode van de feiten, 
namelijk 2019, maar voor alle duidelijkheid, het was een zaak tegen 
Griekenland, niet tegen Frontex. De klager was teruggestuurd naar 
Turkije, zonder voorafgaand onderzoek naar de risico's van haar  
terugkeer en Griekenland werd hiervoor veroordeeld. Het hof stelde 
geen schending van het recht op leven of het verbod op foltering vast. 
 
Mijnheer Vandemaele, ik ben zelf een groot voorstander van het mens-
rechtensysteem dat na de Tweede Wereldoorlog is opgezet, met een 
onafhankelijk hof dat toeziet op de naleving van de in het Europees 
Verdrag voor de Rechten van de Mens bepaalde rechten en vrijheden 
door de lidstaten van de Raad van Europa. Dus neen, ik heb geen 
contact opgenomen met mijn Griekse collega om de uitkomst van die 
procedure te bespreken, want het is het hof dat een oordeel velt en niet 
de andere verdragstaten. 
 
Uiteraard spreek ik mijn Griekse collega regelmatig in de marge van 
de raadsvergaderingen. Zo heb ik in oktober nog een bilaterale verga-
dering met de minister in Wenen gehad. Ook met zijn voorgangers heb 
ik regelmatig gesproken over zowel bilaterale kwesties als het grens-
beleid en de samenwerking op Europees niveau. Zonder het vertrou-
welijke karakter van die besprekingen te willen schenden, merk ik wel 
op dat onder de nieuwe minister een ander discours wordt gevoerd en 
dat er veel luisterbereidheid is. 
 
Voor België is het respect voor de fundamentele rechten en vrijheden 
essentieel bij de bescherming van de buitengrenzen. Ik zal dat dus 
nooit blauwblauw laten, mijnheer Vandemaele. De fundamental rights 
officer van Frontex speelt hierbij een belangrijke rol. Die positie heb ik 
inderdaad vorig jaar extra onder de aandacht gebracht tijdens het Bel-
gisch voorzitterschap van de Raad. Dat hebt u zeer goed gezien, want 
toen heeft België voor het eerst de fundamental rights officer van Fron-
tex in de raadswerkgroep Grenzen uitgenodigd. Hij beklemtoonde er 
het grote belang van het onderzoek naar de ernstige incidenten aan de 
buitengrenzen. Artikel 46 van de Frontexverordening voorziet inder-
daad in de opschorting of stopzetting van activiteiten bij ernstige schen-
dingen van fundamentele rechten, maar we moeten het totaalplaatje 
bekijken. 
 

06.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: La Cour européenne des 
droits de l’homme n'a pas examiné 
les activités de Frontex, mais bien 
les mesures prises dans le cadre 
de la politique nationale grecque. 
La première affaire, G.R.J. contre 
la Grèce, a été déclarée irrece-
vable dès lors que le plaignant n'a 
pas été en mesure de prouver qu'il 
s'était effectivement rendu en 
Grèce. Dans l'affaire A.R.E. contre 
la Grèce, la Cour a retenu l'exis-
tence d'indices sérieux d'une pra-
tique systématique de refoule-
ments durant la période des faits, 
en 2019. La Grèce a été condam-
née pour avoir refoulé le plaignant 
sans évaluation préalable des 
risques. La Cour n'a pas constaté 
de violation du droit à la vie ou de 
l'interdiction de la torture. Je n'ai 
pas pris contact avec mon homo-
logue grec concernant le résultat 
de la procédure. En effet, il appar-
tient à la Cour de se prononcer et 
non aux États parties à la Conven-
tion. J'ai naturellement de nom-
breux entretiens bilatéraux avec 
mon homologue grec. J'ai constaté 
que le nouveau ministre était très à 
l'écoute. 
 
Le respect des libertés et droits 
fondamentaux est essentiel pour la 
protection des frontières exté-
rieures. Sous la présidence belge, 
nous avons invité l'officier aux 
droits fondamentaux de Frontex à 
participer au groupe de travail du 
Conseil JAI "Frontières". Il y a sou-
ligné l'importance d'enquêter sur 
les incidents graves survenant aux 
frontières extérieures. L'article 46 
du règlement Frontex prévoit l'arrêt 
des activités, mais la situation doit 
être envisagée dans sa globalité. 
Un tel arrêt peut avoir des réper-
cussions sur la gestion des fron-
tières de l'Union et sur la protection 
des migrants isolés, car il nous em-
pêche d'avoir une bonne vision de 
la situation. 
 
L'évaluation du règlement Frontex 
nous apprend que l'article 46 doit 
être utilisé en tout dernier ressort. 
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De beslissing om de ondersteuning van een lidstaat stop te zetten, kan 
ernstige gevolgen hebben niet alleen voor het algemene grensbeheer 
van de Unie maar ook voor de bescherming van de individuele migran-
ten, want een stopzetting zou ertoe kunnen leiden dat andere lidstaten 
en de Europese Unie minder zicht hebben op de situatie ter plaatse, 
zonder dat het de situatie daadwerkelijk verbetert. 
 
Bij de evaluatie van de Frontexverordening, die in 2024 werd gepubli-
ceerd, werd vastgesteld dat artikel 46 alleen als laatste middel moet 
worden ingezet, net omdat de aanwezigheid van Frontex aan een beter 
respect voor de fundamentele rechten kan bijdragen. 
 
België is altijd een vastberaden voorstander geweest van een sterk 
monitoringmechanisme van de fundamentele rechten in het kader van 
de onderhandelingen over het asiel- en migratiepact. Dat mechanisme 
is opgezet en moet het respect voor de fundamentele rechten waar-
borgen tijdens alle stappen van de screeningprocedure. Het moet 
eveneens toezien op de efficiënte behandeling van onderbouwde be-
schuldigingen van mogelijke schendingen. Indien nodig, kunnen er on-
derzoekers ter plaatse worden ingezet. Dat is een grote verwezenlij-
king, ook al valt het grensbeheer buiten dat mechanisme. België werkt 
momenteel aan de effectieve uitvoering van het pact en dus ook aan 
de oprichting van een nationaal onafhankelijk monitoringmechanisme, 
dat voldoet aan de vereisten die door de verordening zijn vastgelegd. 
 
Ik herhaal, ten slotte, dat de bescherming van de buitengrenzen van 
de Europese Unie een fundamentele verplichting is van de lidstaten, 
die de verantwoordelijkheid moeten uitoefenen in strikte overeenstem-
ming met hun internationale verplichtingen, met name op het gebied 
van grondrechten. Wij nemen ter zake in de Raad van de Europese 
Unie een krachtig standpunt in ten gunste van grensbeheer, met een 
volledig respect voor de grondrechten. 
 

 
Un mécanisme de suivi a été créé 
afin de garantir le respect des 
droits fondamentaux durant toutes 
les étapes de la procédure de fil-
trage. Il doit veiller au traitement ef-
ficace d'accusations étayées de 
violations éventuelles. Si néces-
saire, des enquêteurs peuvent être 
déployés sur place. Il s'agit d'une 
grande avancée, bien que la ges-
tion des frontières ne soit pas in-
cluse dans le mécanisme. La Bel-
gique s'attèle à la mise en œuvre 
du Pacte migratoire et à la création 
d'un mécanisme de suivi national 
indépendant. Au Conseil euro-
péen, nous adoptons une position 
forte en faveur d'une gestion des 
frontières respectant les droits fon-
damentaux. 
 

06.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, ik dank u voor uw antwoord. 
 
Herhaling werkt inderdaad. Vandaar dat middenveldorganisaties de 
problemen aan de Griekse buitengrenzen blijven aankaarten, met af 
en toe zelfs een juridische uitspraak tot gevolg. Hoe dan ook kunnen 
we hun vaststellingen van de voorbije jaren onmogelijk onder de mat 
vegen. 
 
Ik hoor u zeggen dat er een nieuwe minister in Griekenland is en dat 
wij dus op hoop leven. 
 
Ik ben ook blij met uw stelling dat het mensenrechtenperspectief voor 
u heel erg belangrijk is. Voor ons is dat perspectief de basis van ons 
politieke werk. Ik hoop dus dat wij ook in de komende regering, wij van-
uit de oppositie en u vanuit de meerderheid, schouder aan schouder 
de mensenrechten kunnen verdedigen en dat wij niet meegaan in het 
rechts-populistische opbod om onze mensenrechten te begraven. 
 

06.03  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Grâce au travail d'organi-
sations de la société civile qui con-
tinuent de prendre à bras-le-corps 
les problèmes, les constatations de 
violations ne peuvent plus être 
ignorées. Nous espérons égale-
ment un nouvelle politique 
grecque. Si les droits humains im-
portent tant à la secrétaire d'État, 
j'espère que nous pourrons être al-
liés durant les années à venir dans 
la lutte contre la surenchère de la 
droite populiste visant à enterrer 
les droits humains. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De aankoop van 

containerunits" (56001762C) 
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07 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'achat de conte-

neurs" (56001762C) 
 

07.01  Francesca Van Belleghem (VB): De regering heeft, blijkbaar 

met enige vertraging, een raamcontract goedgekeurd om 1.100 contai-
ners aan te kopen. Volgens de kranten zouden 600 units dienen als 
detentiehuizen, terwijl de overige 500 zullen worden gebruikt om 
plaatstekort op andere departementen, zoals Asiel en Migratie, op te 
vangen.  
 
Mevrouw de staatssecretaris, hoeveel units zullen aan uw departement 
Asiel en Migratie toegewezen worden? Zijn het dan allemaal opvang-
plaatsen voor asielzoekers? Over hoeveel opvangplaatsen zou het 
gaan? 
 
De uitbesteding van de 1.100 containers gaat naar de bouwgroep De 
Meeuw nv & Detoo Architects. Zijn offerte werd zowel inzake prijs, kwa-
liteit als opleveringstijd als het meest gunstig bevonden. Wat is de to-
tale kostprijs van de 1.100 containers of minstens van de containers 
die aan uw departement toegewezen zullen worden? 
 
Worden de containers die aan uw departement toegewezen worden 
dan ook aangerekend op de begroting van Fedasil? Over welk bedrag 
gaat het? Wat is de timing van de levering? 
 
Liggen er al locaties vast waar de containers komen? Zo ja, waar? Zo 
neen, met welke gemeenten bent u aan het onderhandelen? 
 

07.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Le gouvernement a approuvé 
avec un léger retard le contrat-
cadre pour l'achat de 1 100 conte-
neurs destinés à être utilisés 
comme maisons de détention ou à 
pallier le manque de places dans le 
réseau du département de l'Asile et 
de la Migration notamment.  
 
Combien de conteneurs seront uti-
lisés par votre département? De 
combien de places d'accueil parle-
t-on? Quel en est le coût? Qui le 
supportera? Quel est le calendrier 
prévu? Où les conteneurs seront-
ils installés? 
 

07.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega Van Belleghem, de 

raamovereenkomst voor prefabwoningen werd opgesteld door de Re-
gie der Gebouwen op voorspraak van de minister van Justitie, met het 
oog op de uitbouw van het aantal detentiewoningen. Ik nodig u dan ook 
uit uw algemene vragen over die overheidsopdracht aan de bevoegde 
staatssecretaris en minister te stellen. 
 
Ik kan u wel bevestigen dat in theorie een 500-tal opvangplaatsen ge-
organiseerd kan worden in die units, maar die zijn formeel niet toege-
wezen aan het departement Asiel en Migratie. Het is aan een volgende 
regering om te beslissen of Asiel en Migratie dan wel andere departe-
menten ervan zal kunnen gebruikmaken. 
 
Bijgevolg werd hiermee budgettair geen rekening gehouden in de voor-
lopige kredieten van 2025. Er is ook geen enkele operationele voorbe-
reiding in die zin bezig, er werden hiervoor dus ook geen potentiële 
sites geïdentificeerd. 
 

07.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: La convention-cadre pour 
les logements préfabriqués a été 
établie par la Régie des Bâtiments 
à la demande du ministre de la Jus-
tice. En théorie, ces unités de loge-
ment pourront offrir quelque 500 
places, mais il appartiendra au pro-
chain gouvernement de décider si 
elles pourront être affectées au dé-
partement de l'Asile et la Migration. 
Nous n'en avons donc pas encore 
tenu compte dans les crédits provi-
soires de 2025 et n'avons pas en-
core recherché de lieux où les im-
planter. 
 

07.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dan weet ik wat te doen, als 

er een nieuwe regering is. Dat wordt het onderwerp van mijn eerste 
vraag. 
 

07.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Il s'agira de la première ques-
tion que je poserai au nouveau 
gouvernement. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Samengevoegde vragen van 

- Matti Vandemaele aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De redenen waarom we niet alle 
mogelijke plaatsen gebruiken om asielzoekers onderdak te geven" (56001768C) 
- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De door het Rode Kruis voorgestelde 
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opvangplaatsen" (56001782C) 
- Marie Meunier aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De spreiding van de opvang van 
asielzoekers" (56001833C) 
- Achraf El Yakhloufi aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De opvang van asielzoekers die 
buiten moeten slapen" (56001847C) 

08 Questions jointes de 

- Matti Vandemaele à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les motifs pour lesquels tous les lieux 
d'accueil possibles ne sont pas utilisés" (56001768C) 
- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les places d'accueil proposées par la Croix-
Rouge" (56001782C) 
- Marie Meunier à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La répartition de l'accueil des demandeurs 
d'asile" (56001833C) 
- Achraf El Yakhloufi à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'accueil des demandeurs d'asile 
contraints de dormir dans la rue" (56001847C) 
 

08.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, voor deze vraag baseer ik mij op een bijzonder artikel dat vorige 
week in De Standaard verscheen.  
 
Het is natuurlijk geen nieuws dat alleenstaande mannen in ons land 
geen opvang krijgen; dat was ook niet het nieuws in dat artikel. Wel 
nieuwswaardig was de boodschap van het Rode Kruis dat het zeer snel 
enkele honderden plaatsen extra beschikbaar kan maken, maar dat u 
daarop niet wilt ingaan. 
 
Dat vond ik een bijzondere boodschap. Daarop heb ik op het medium 
X gepolst wat u daarvan vindt. U stuurde meteen een antwoord waarin 
u schreef dat Groen vindt dat alle scouts- en Chirolokalen opgevorderd 
moeten worden voor asielopvang en dat u dat een slecht idee vindt. 
Welnu, mevrouw de staatssecretaris, ook ik vind het een slecht idee 
om jeugdlokalen op te vorderen voor asielopvang. 
 
Ik vraag mij wel af of u dat bewust antwoordde, dan wel of uw kennis 
van de jeugdsector beperkt is. Die sector ken ik toevallig wel goed. In 
een jeugdlokaal vinden dagelijks, wekelijks of maandelijks activiteiten 
plaats zonder overnachting. In een jeugdverblijfcentrum kan overnacht 
worden, want dat centrum is gebouwd met dat doel. U mengt die twee 
om een of andere reden graag door elkaar, terwijl het toch twee heel 
verschillende zaken zijn. De jeugdverblijven hebben traditioneel in de 
maanden december, januari en februari een veel lagere bezetting, om-
dat bosklassen, vredesklassen en dergelijke veel minder plaatsvinden 
in die diepe winterperiode. Om die reden is er in die verblijven capaci-
teit over. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, hoeveel mensen staan er nog op de 
wachtlijst? Waarom gaat u niet in op het aanbod van het Rode Kruis? 
Hebt u met de onderhandelende partijen voor de arizonaregering mis-
schien al afgesproken dat er geen tijdelijke oplossingen meer mogen 
komen in afwachting van uw rechtse regering?  
 
Ik ben benieuwd. 
 

08.01  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Les hommes isolés ne re-
çoivent pas d'accueil en Belgique. 
La Croix-Rouge peut très rapide-
ment mettre à disposition quelques 
centaines de places supplémen-
taires dans les résidences pour 
jeunes, dont le taux d'occupation 
est nettement plus bas en période 
hivernale. 
 
Combien de personnes se trouvent 
encore sur la liste d'attente? Pour-
quoi n'acceptez-vous pas l'offre de 
la Croix-Rouge? Peut-être vous 
êtes-vous déjà mis d'accord, dans 
le cadre des négociations gouver-
nementales, sur le fait qu'aucune 
solution temporaire ne peut plus 
être mise en place dans l'attente de 
votre gouvernement de droite? 
 

08.02  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de staatssecretaris, u zei 

net dat er nog 2.947 mensen op de wachtlijst staan voor een opvang-
plaats. Volgens het Rode Kruis zou er potentieel zijn voor honderden 
extra slaapplaatsen, vooral in jeugdverblijven. Het zou naar verluidt 
een week duren om de noodopvang in te richten. 
 

08.02  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Pourquoi la demande de Fedasil 
de faire ouvrir des centres supplé-
mentaires tarde-t-elle à être satis-
faite? Pourquoi ne prévoyez-vous 
pas un nouvel appel d’offres pour 
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Het Rode Kruis wacht nog op een vraag van Fedasil om die bijko-
mende satellietcentra te kunnen openen, maar voorlopig kwam die 
vraag er maar voor vier locaties. In de kranten lazen we gisteren dat 
het aantal LOI's fors gedaald is. Op die manier zullen we er natuurlijk 
niet komen. We moeten op dit moment elke mogelijke piste benutten, 
anders komen we terecht in een situatie met nog meer mensen op 
straat en daar wordt niemand beter van. 
 
U moet de juiste keuze maken en voor ons is dat een beleid dat de 
opvangcrisis echt aanpakt, met degelijke opvang. Waarom blijft de 
vraag van Fedasil om bijkomende locaties te openen uit? We lezen dat 
u geen nieuwe oproep plant om andere jeugdverblijfplaatsen te bekij-
ken en te openen. Waarom niet? 
 

voir si d'autres résidences pour 
jeunes ne seraient pas suscep-
tibles de convenir? 
 

08.03  Marie Meunier (PS): Madame la secrétaire d'État, l'accueil des 

demandeurs d'asile reste une question cruciale qui met en jeu de nom-
breux droits fondamentaux, particulièrement dans cette période de 
grand froid. Selon les données de Fedasil, la répartition des centres 
d’accueil et des initiatives locales d’accueil (ILA) témoigne d'un désé-
quilibre entre les Régions: environ 14 500 places en Wallonie, 
11 000 en Flandre et 3 100 à Bruxelles. 
 
Dans les villes wallonnes comme la mienne, à savoir Mons, qui jouent 
un rôle clé dans cet effort de solidarité, les défis sont nombreux et les 
places peuvent arriver à manquer. 
 
Madame la secrétaire d’État, quel est l’état des lieux précis des capa-
cités d’accueil et des ILA en particulier, et comment évolue leur répar-
tition entre les Régions? 
 
Comment expliquez-vous cette répartition inégale entre la Flandre et 
la Wallonie, en sachant que les communes ne disposent pas du droit 
d'initiative dans la création de places d'hébergement? Qu'avez-vous 
entrepris pour y remédier? 
 
Enfin, comment le gouvernement fédéral répond-il aux besoins urgents 
d’hébergement en cette période de grand froid, notamment pour sou-
tenir des villes comme Mons où la charge est déjà élevée? 
 

08.03  Marie Meunier (PS): De op-

vang van asielzoekers is een es-
sentiële kwestie, vooral in periodes 
van extreme koude. Volgens Feda-
sil zijn de opvangcentra en lokale 
opvanginitiatieven (LOI's) ongelijk 
verdeeld over de gewesten: er zijn 
14.500 plaatsen in Wallonië, 
11.000 in Vlaanderen en 3.100 in 
Brussel. Steden zoals Bergen on-
dervinden moeilijkheden door een 
gebrek aan plaatsen. 
 
Hoe staat het vandaag met de op-
vangcapaciteit en de LOI's en hoe 
evolueert de verdeling van opvang-
plaatsen over de verschillende ge-
westen? 
 
Waarom zijn opvangplaatsen on-
gelijk verdeeld tussen Vlaanderen 
en Wallonië, wetende dat gemeen-
ten geen opvangplaatsen mogen 
creëren? Welke actie hebt u onder-
nomen om deze situatie te verhel-
pen? 
 
Hoe beantwoordt de regering aan 
de dringende opvangbehoeften in 
periodes van extreme koude, met 
name in Bergen? 
 

08.04  Achraf El Yakhloufi (Vooruit): Collega's, ik wens u allereerst 

een goed nieuw jaar toe, met vooral een goede gezondheid en een 
constructieve samenwerking over de partijgrenzen heen tussen meer-
derheid en oppositie.  
 
Mevrouw de staatssecretaris, recent vernamen wij hier in commissie 
dat momenteel ongeveer 2.800 alleenstaande mannen die asiel heb-
ben aangevraagd noodgedwongen op straat moeten slapen. Dat ge-
beurt in volle winter, terwijl het Rode Kruis – volgens De Standaard – 
nochtans heeft aangegeven dat er op korte termijn honderden extra 
noodopvangplaatsen gecreëerd kunnen worden. Toch zien we weinig 
beweging om die bijkomende capaciteit in te zetten. Bovendien daalt 

08.04  Achraf El Yakhloufi 

(Vooruit): Pourquoi n'utilise-t-on 
pas plus de centres de séjour pour 
jeunes pour l'accueil d'urgence, 
malgré l'offre de la Croix-Rouge? 
De quelle manière tient-on compte 
du besoin de places d'accueil sup-
plémentaires en période hivernale? 
Le gouvernement fédéral encoura-
gera-t-il les communes à réactiver 
les places suspendues dans les 
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ook het aantal plaatsen in lokale opvanginitiatieven. De cijfers tonen 
aan dat er de voorbije vier jaar 28 % minder plaatsen beschikbaar wa-
ren in de gemeenten.  
 
Daarom wens ik u enkele vragen te stellen over de noodopvang in de 
jeugdverblijfcentra.  
 
Wat is de reden waarom er niet meer jeugdverblijfcentra worden inge-
zet voor noodopvang, ondanks de bereidheid van het Rode Kruis? 
 
Hoe wordt de noodzaak van extra opvang tijdens de koude periodes in 
aanmerking genomen bij de selectie van de potentiële locaties? 
 
Hoe beoordeelt u de daling met 28 % op vier jaar tijd van het aantal 
plaatsen in LOI’s? Bent u van plan om hier in te grijpen? Zal de federale 
overheid de gemeenten aanmoedigen om de geschorste plaatsen op-
nieuw te activeren, zeker nu de nood zo hoog is? 
 
Wat het evenwicht tussen de collectieve en de lokale opvang betreft, 
hoe wordt de doorstroom van asielzoekers uit collectieve centra naar 
kleinschalige, lokale opvang of reguliere huisvesting gestimuleerd, zo-
dat er plaatsen vrijgemaakt kunnen worden? 
 
Bestaat er volgens u een mogelijkheid om gemeenten die geen of heel 
weinig LOI’s aanbieden sterker te motiveren en te ondersteunen?  
 
Welke stappen worden er in het kader van de langetermijnvisie op de 
opvangcrisis concreet gezet om te vermijden dat er in de toekomst op-
nieuw grote groepen mensen op straat terechtkomen zodra er tijdelijke 
of noodopvang wordt afgebouwd? Hoe bereikt men een evenwicht tus-
sen enerzijds de wens om de instroom te beperken en anderzijds het 
humane aspect en de juridische verplichtingen die België heeft ten 
aanzien van alle asielzoekers? 
 

ILA? Comment la sortie des de-
mandeurs d'asile est-elle stimulée, 
afin de libérer des places dans les 
centres collectifs? Comment en-
tendez-vous éviter à long terme 
que de grands groupes de per-
sonnes se retrouvent de nouveau à 
la rue dès que les capacités d'ac-
cueil d'urgence ou temporaire sont 
réduites? Vous efforcez-vous de 
trouver un équilibre entre la volonté 
de réduire l'afflux d'une part, et 
l'aspect humain et les obligations 
légales de notre pays d'autre part? 
 

08.05 Staatssecretaris Nicole de Moor: Geachte leden, het Rode 

Kruis Vlaanderen is al tientallen jaren een gewaardeerde en belang-
rijke partner van de federale overheid voor de organisatie voor de op-
vang van asielzoekers. Als humanitaire actor staat het Rode Kruis altijd 
klaar om de overheid bij te springen bij de diverse crisissen, zoals bij 
de opvang van asielzoekers of bij de noodopvang van Oekraïense 
vluchtelingen. Uiteraard deel ik hun bezorgdheid over het lot van al-
leenstaande mannen die we niet meteen kunnen opvangen bij Fedasil. 
 
De overeenkomst tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en Feda-
sil verzekert de financiering van 2.000 opvangplaatsen voor die alleen-
staande mannen onder de coördinatie van Bruss’Help. Binnen die sa-
menwerking werd vorige week dinsdag het koudeplan geactiveerd. De 
uitbouw van infopunten, bijvoorbeeld in Bordet en de sociaal-juridische 
begeleiding naast het Refugee Medical Point, geven eveneens onder-
steuning aan die doelgroep. 
 
Dankzij onder andere de inspanningen van het Rode Kruis Vlaanderen 
van de afgelopen jaren werden tot nu toe alle gezinnen met kinderen 
opgevangen, ondanks de bijna 40.000 aanvragen in België in 2024, 
het hoogste cijfer sinds de Syriëcrisis van 2015. Het is dus een enorme 
uitdaging om al die gezinnen met kinderen te blijven opvangen, maar 
we slagen daar wel in. 
 

08.05  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: La Croix-Rouge de Flandre 
est un partenaire majeur des auto-
rités fédérales en matière d'ac-
cueil. Pour les hommes isolés, 
2 000 places d'accueil sont finan-
cées grâce à un accord entre la Ré-
gion de Bruxelles-Capitale et Fe-
dasil. Ce groupe cible est égale-
ment soutenu par le biais de points 
d'information.  
 
Continuer à offrir une place d'ac-
cueil à toutes les familles avec en-
fants constitue aussi un énorme 
défi, mais avec la Croix-Rouge de 
Flandre, nous y sommes parvenus 
jusqu'à présent.  
 
Le 6 janvier, 2 947 hommes isolés 
figuraient sur la liste d'attente. De-
puis novembre 2024, Fedasil a de 
nouveau recours aux résidences 
pour jeunes afin d'offrir plus de 500 
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Op 6 januari stonden er 2.947 alleenstaande mannen op de wachtlijst. 
Sinds november 2024 maakt Fedasil opnieuw gebruik van de jeugd-
verblijven voor meer dan 500 opvangplaatsen, net zoals vorig jaar. 
Mijnheer Vandemaele, ik ken wel degelijk het verschil tussen een 
jeugdverblijf en een jeugdlokaal. U kent de sector zeer goed en u weet 
ook dat de jeugdverblijven waarvan sprake private eigendom zijn en 
dat de overheid die dus niet zomaar op te vorderen heeft. Als u daar 
een andere mening over hebt, hoor ik die graag. Wij hebben gekozen 
voor de weg van de dialoog. Hiermee herhalen we het initiatief van 
vorig jaar, destijds met de ondersteuning van toenmalig Vlaams minis-
ter van Jeugd Benjamin Dalle. Bij het beoordelen van het aanbod van 
dergelijke tijdelijke infrastructuur houdt Fedasil bovendien ook rekening 
met de duur van de beschikbaarheid. Er wordt alleen van gebruikge-
maakt in periodes waarin er geen jeugdwerk doorgaat. We zorgen er 
altijd voor dat het gewone jeugdwerk niet gehinderd wordt. Als u daar-
over een andere mening hebt, hoor ik die ook graag.  
 
Een bijkomende oproep, mevrouw Daems, zou die goede samenwer-
king dan ook in het gedrang brengen. Daarnaast worden die jeugdver-
blijven gelinkt aan de werking van een regulier opvangcentrum. Daar-
voor moet er natuurlijk een effectieve aanwezigheid zijn van een op-
vangcentrum. Die jeugdverblijven worden tijdelijk ingezet als een soort 
satelliet van een bestaand opvangcentrum. Men moet dus eerst een 
bestaand opvangcentrum in de buurt hebben om die jeugdverblijven te 
ondersteunen.  
 
Ten slotte is de capaciteit in de jeugdverblijven altijd tijdelijk. Binnenkort 
sluit het eerste jeugdverblijf immers al. In het voorjaar moet alles weer 
afgebouwd worden omdat het jeugdwerk herneemt. Men moet dat kun-
nen opvangen. Dat is altijd een zeer moeilijk moment voor de capaciteit 
van de opvang, wanneer men heel veel tijdelijke plaatsen moet sluiten. 
Men moet dat immers kunnen opvangen binnen de gewone capaciteit. 
Dat betekent dus inderdaad een limiet voor de tijdelijke capaciteit die 
men kan inzetten in jeugdverblijven.  
 
Er wordt dus wel degelijk bijkomende opvang voorzien om de traditio-
nele winterpiek en -periode te overbruggen. We doen dat op verschil-
lende plaatsen, bijvoorbeeld ook op campings die we al jaren gebrui-
ken in de winter. 
 
Er moeten effectief ook maatregelen worden genomen om te vermijden 
dat families op straat komen als die tijdelijke opvangplaatsen opnieuw 
moeten sluiten. Ten eerste moet daarvoor de instroom beteugeld wor-
den, zeker voor mensen die al in andere Europese lidstaten bescher-
ming kregen. Daarnaast moet de output van de asielinstanties verder 
verhoogd worden. 
 
Ik was ook wel wat verbaasd over de communicatie van het Rode 
Kruis, die de situatie als gewaardeerde opvangpartner zeer goed kent. 
Het is immers helemaal niet zo dat er een aanbod zou zijn van honder-
den extra opvangplaatsen die op heel korte termijn in gebruik kunnen 
worden genomen en waarop ik niet zou willen ingaan. Deze legislatuur 
heeft de regering – zoals u zeer goed weet – meer dan 10.000 bijko-
mende opvangplaatsen gecreëerd. Voor Groen lijkt het echter nooit 
genoeg, mijnheer Vandemaele. Ik heb de afgelopen jaren vooral ge-
werkt aan structurele oplossingen, zoals het Migratiewetboek en het 
Europees migratiepact. Tot in de eeuwigheid extra opvang openen is 

places d'accueil. Ces résidences 
pour jeunes sont des propriétés pri-
vées, qui ne peuvent pas être ré-
quisitionnées sans autre forme de 
procès par les pouvoirs publics. 
Nous optons pour le dialogue. Fe-
dasil tient par ailleurs compte de la 
durée de disponibilité afin de ne 
pas entraver les activités des 
jeunes. Des demandes supplé-
mentaires compromettraient cette 
bonne coopération. Pour pouvoir 
organiser l'accueil dans une rési-
dence de jeunes, il doit y avoir un 
centre d'accueil à proximité. La ca-
pacité de ces résidences est en 
outre temporaire car les activités 
des jeunes reprennent. 
 
Un accueil supplémentaire est bel 
et bien organisé pour surmonter la 
période hivernale, mais nous de-
vons également prendre des me-
sures visant à éviter que des fa-
milles se retrouvent à la rue si les 
places d'accueil temporaires doi-
vent à nouveau fermer. C’est pour 
cela que nous devons contenir l'af-
flux, en particulier pour les per-
sonnes ayant déjà bénéficié d'une 
protection ailleurs dans l'UE, et que 
nous devons accroître les départs. 
 
La communication de la Croix-
Rouge m'a quelque peu étonnée, 
car il n'est absolument pas ques-
tion de centaines de places d'ac-
cueil supplémentaires qui peuvent 
être utilisées à très court terme. Ce 
gouvernement a créé plus de 
10 000 places d'accueil supplé-
mentaires, mais, pour Groen, cela 
semble ne jamais être suffisant. 
Ces dernières années, je me suis 
principalement efforcée de trouver 
des solutions structurelles, comme 
le Code de la migration et le Pacte 
européen sur la migration, pour 
lesquels je n'ai d'ailleurs pas tou-
jours bénéficié du soutien de 
Groen. 
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immers geen oplossing, voor de asielzoekers noch voor de maatschap-
pij. Voor die structurele oplossingen heb ik echter niet altijd uw steun 
gekregen. 
 
La création des places d'accueil collectives se réalise là où l'infrastruc-
ture est apte et est offerte à l'Agence, madame Meunier. Ce n'est donc 
pas un choix volontaire de Fedasil d'ouvrir plus de places dans telle ou 
telle autre Région. Cela dépend de la disponibilité de l'infrastructure. 
 
La création de places d'accueil individuelles est et reste un choix des 
autorités locales. D'ailleurs, au vu de la répartition géographique des 
places d'accueil, je suis d'avis qu'il faut également prendre en compte 
la répartition des réfugiés reconnus sur le territoire. 
 
Je répète, madame Meunier, que Fedasil collabore depuis des années 
avec la Région bruxelloise pour l'organisation d'un accueil d'urgence 
pour 2 000 hommes seuls avec droit à l'accueil. La Ville de Mons orga-
nise pour l'instant 13 places d'accueil sur 96 358 habitants. 
 

De inrichting van collectieve op-
vangplaatsen is afhankelijk van de 
plaats waar er geschikte voorzie-
ningen voorhanden zijn en aan 
Fedasil aangeboden worden. 
Daarbij maakt men geen intentio-
nele keuze voor een specifiek ge-
west. 
 
De inrichting van individuele op-
vangplaatsen ressorteert daaren-
tegen onder de bevoegdheid van 
de lokale besturen. Men moet ook 
rekening houden met de spreiding 
van de erkende vluchtelingen over 
ons grondgebied. 
 
Fedasil werkt samen met het Brus-
sels Gewest voor de noodopvang 
van 2.000 alleenstaande mannen 
en in Bergen, een stad met 90.000 
inwoners, worden er thans 13 
plaatsen ingericht.  
 

De lokale besturen zullen steeds een belangrijke partner blijven, voor 
individuele maar vooral ook voor collectieve opvang. Wij hebben vorige 
legislatuur verregaande maatregelen genomen om die lokale besturen 
te ondersteunen als zij eigen opvanginitiatieven uitbaten of om die niet 
langer te schorsen. De realiteit is echter dat gemeenten kampen met 
een heel grote woningnood en zeer moeilijk personeel vinden, wat ook 
druk zet op hun mogelijkheden om een antwoord te bieden op de vele 
uitdagingen waarmee ze geconfronteerd worden.  
 
Ik heb altijd voor dialoog en stimulatie gekozen, waarbij de gemeenten 
de keuze maken en niet verplicht worden. Ik zal mij altijd blijven ver-
zetten tegen een verplicht spreidingsplan.  
 

Les pouvoirs locaux sont confron-
tés à une grave crise du logement 
et ont du mal à trouver du person-
nel. J'opte pour le dialogue et les 
incitants et je continuerai à m'oppo-
ser à un plan de répartition obliga-
toire. 
 

08.06  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecreta-

ris, u lijkt een beetje een onetrickpony te worden: het is voor Groen 
nooit genoeg, Groen heeft mij nooit gesteund, Groen heeft alles gesa-
boteerd. Dat is wat u antwoord na antwoord vertelt. In hetzelfde ant-
woord zegt u dat er meer dan 2.000 alleenstaande mannen op straat 
slapen.  
 
Er zijn in dit land geen A- en B-burgers. Het leven van een alleen-
staande man is evenveel waard als het leven van een vrouw of van 
een kind. Misschien bent u daar niet van doordrongen, maar ik en mijn 
partij zijn er absoluut van doordrongen. Het leven van elke mens is 
evenveel waard. Wij zullen dus nooit accepteren dat u als staatssecre-
taris zegt dat het goed genoeg is, dat er gerust alleenstaande mannen 
op straat mogen slapen. Wij kunnen daarmee niet akkoord gaan, ab-
soluut niet. 
 
U zegt eigenlijk dat het Rode Kruis liegt. Het Rode Kruis zegt dat er 

08.06  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): Vous ne ratez pas une oc-
casion pour accuser Groen d'un 
manque de soutien. Pendant ce 
temps-là, plus de 2 000 hommes 
isolés dorment dans la rue. Leur 
vie vaut autant que celle d'une 
femme ou d'un enfant. Dans le sec-
teur de la jeunesse, il y a bel et bien 
des centaines de lits disponibles à 
court terme. 
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plaatsen beschikbaar zijn op korte termijn. Ik ken die sector heel goed. 
Er zijn in de jeugdsector wel degelijk honderden bedden beschikbaar 
op korte termijn, die u niet moet opvorderen. Als u die eenvoudige 
vraag stelt, is er plaats, dan zullen die jeugdverblijfcentra op korte ter-
mijn zeggen dat er plaats is en die plaatsen aanbieden. Het gaat dus 
niet over opvorderen, het gaat niet over de werking van jeugdverblijven 
saboteren of onmogelijk maken. Dat is allemaal niet nodig. Het Rode 
Kruis kan binnen de week honderden bedden vrijmaken voor alleen-
staande mannen. Voor u zijn dat echter B-burgers, minderwaardige 
burgers. Ik zal die visie altijd bestrijden.  
 

08.07 Staatssecretaris Nicole de Moor: Het is niet omdat ik vandaag 

een ponykapsel heb, dat u me een onetrickpony moet noemen. Ik zal 
bovendien nooit accepteren dat u me woorden in de mond legt.  
 
Voor mij is elke mens evenveel waard en wij spannen ons in om ieder-
een op te vangen. Ik heb nooit gezegd dat het oké is om mensen zo-
maar op straat te laten slapen, maar ik span me in om de situatie struc-
tureel te veranderen, terwijl u blind blijft voor de realiteit. Door het licht 
van de zon te ontkennen, gaat u niemand helpen. 
 

08.07  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Je considère que chaque 
être humain a la même valeur et 
nous nous efforçons d’accueillir 
chaque personne engagée dans 
une procédure d’asile. Je m’efforce 
de modifier structurellement la si-
tuation, tandis que vous pratiquez 
la politique de l’autruche.  
 

08.08  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Met alle respect, maar het is 

zuivere, simpele en eenvoudige wiskunde. Er is een nood en er is een 
oplossing. Het Rode Kruis zegt dat het een oplossing voorstelt, terwijl 
de minister wegkijkt en de vraag niet stelt. Ofwel liegt het Rode Kruis, 
ofwel liegt u, mevrouw de staatssecretaris. Het is een van de twee.  
 
Door niet in te gaan op dat aanbod, kiest u er wel degelijk voor om 
alleenstaande mannen tot B-burgers te maken, die voor u gerust op 
straat mogen slapen. 
 

08.08  Matti Vandemaele (Ecolo-

Groen): En n’acceptant pas l'offre 
de la Croix-Rouge, vous reléguez 
les hommes célibataires au rang 
de citoyens de seconde zone. 
 

08.09  Greet Daems (PVDA-PTB): Mevrouw de staatssecretaris, er 

slapen nog steeds 2.947 mensen op straat en ik verneem nu dat er 
geen beterschap op komst is. Ik vind dat onbegrijpelijk, want de op-
vangcrisis sleept al heel uw mandaat aan. 
 
U moet, zoals ik daarnet al zei, een duidelijke keuze maken: ofwel kiest 
u voor een beleid dat de opvangcrisis echt aanpakt, met degelijke op-
vang, ofwel kiest u voor verloedering. Het Rode Kruis biedt u opvang-
plaatsen aan, maar u trekt in twijfel of die extra plaatsen er wel degelijk 
zijn. Het aantal LOI’s daalt, terwijl dat eigenlijk de beste weg naar inte-
gratie is. De tijd dringt en u zit mee aan de onderhandelingstafel voor 
asiel en migratie. Ik verwacht echt dat u op tafel slaat voor de juiste 
keuze. 
 

08.09  Greet Daems (PVDA-PTB): 

Vous devez opter pour une poli-
tique qui réponde réellement à la 
crise de l'accueil. 
 

08.10  Marie Meunier (PS): Merci, madame la secrétaire d'État, pour 

ces différentes réponses.  
 
Je vous avoue rester un peu sur ma faim, notamment en ce qui con-
cerne la répartition entre la Wallonie, la Flandre et Bruxelles. J'entends 
bien que cela dépend des communes et de la disponibilité des établis-
sements mais vous n'avez pas vraiment répondu à ma question con-
cernant les actions que vous avez entreprises pour faire en sorte que 
davantage de places se développent de manière plus égale au niveau 
notamment de la Flandre par rapport à la Wallonie. Je reviendrai peut-
être ultérieurement avec une question de suivi. 
 

08.10  Marie Meunier (PS): U hebt 

geen toelichting gegeven bij de 
verschillen tussen de gewesten en 
bij de maatregelen die u genomen 
hebt om de opvangplaatsen even-
wichtig te spreiden, vooral in 
Vlaanderen ten opzichte van Wal-
lonië. Ik zal daar dus later op terug-
komen. 
 

08.11  Achraf El Yakhloufi (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, ik 08.11  Achraf El Yakhloufi 
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dank u voor uw antwoord. 
 
Ik wil op drie punten ingaan.  
 
Ten eerste, u zegt dat u niet op de hoogte bent van de plaatsen van 
het Rode Kruis. Ik ben nieuw in dit Parlement, dus ik weet nog niet 
precies hoe u te werk gaat, maar ik hoop wel dat u met het Rode Kruis 
in gesprek gaat. Het gaat immers om mensen die vandaag op straat 
slapen. Ik hoor dat u de mensenrechten heel belangrijk vindt. Ook in 
dat opzicht is het heel belangrijk dat we elke plaats benutten waar we 
mensen kunnen opvangen. Ik kijk niet naar wie liegt, daar gaat het mij 
niet om, het gaat mij vooral om het beleid dat wordt gevoerd. 
 
Ten tweede, ook het aantal LOI's neemt af. U vertrekt straks waar-
schijnlijk naar de onderhandelingstafel. Ik hoop dat u dit meeneemt om 
daar een menselijk beleid te bepleiten. 
 
Ten derde, die procedures vormen nog een ander thema dat we moe-
ten bespreken. De mensen die hier zijn, moeten we opvangen en zo 
snel mogelijk ofwel terugsturen, ofwel integreren in de samenleving. 
 

(Vooruit): J'espère que vous enga-
gerez le dialogue avec la Croix-
Rouge dans l'intérêt des per-
sonnes qui dorment actuellement 
dans les rues. En outre, vu la dimi-
nution du nombre d'initiatives lo-
cales d'accueil (ILA), j'espère que 
vous plaiderez en faveur d'une po-
litique humaine au cours des négo-
ciations. Enfin, il faudra également 
se pencher sérieusement sur les 
procédures. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het budget voor 

asielopvang" (56001781C) 

09 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le budget de 

l'accueil des demandeurs d'asile" (56001781C) 
 

09.01  Francesca Van Belleghem (VB): Op 10 januari 2025 ver-

scheen in het Belgisch Staatsblad het koninklijk besluit houdende de 
9de verdeling van het provisioneel krediet. In dat KB staat dat er on-
voldoende krediet is uitgetrokken om de uitgaven in verband met de 
asiel- en migratiecrisis te dekken. Bijgevolg werd via dit KB een bijko-
mend budget voor Fedasil voor 2024 ten belope van 133 miljoen euro 
uitgetrokken. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, kunt u een finaal overzicht geven van het 
budget van Fedasil voor 2024, van start tot finish? Zullen er nog KB's 
bijkomen of is dit het laatste? 
 

09.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): Dans les crédits provisoires, 
un budget supplémentaire de 
133 millions d'euros a déjà été 
prévu pour Fedasil pour 2024. Quel 
est le budget total pour 2024? 
 

09.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, op 

het begrotingsconclaaf van 2024, dus in oktober 2023, werd een pro-
visiebeheer Migratie van 137.366.000 euro in de interdepartementale 
provisie gereserveerd, getiteld "Beheer migratie ten behoeve van alle 
asiel- en opvanginstanties voor het begrotingsjaar 2024". 
 
De afgelopen jaren werd het budget voor Fedasil steeds uit twee ele-
menten opgebouwd: een dotatie om de bestaande werking te financie-
ren en een trekking uit een algemene provisie Asiel en Migratie om 
eventuele volume-effecten te financieren. Als dotatie en uit de verschil-
lende provisies verkreeg Fedasil een initiële dotatie van 786.220.000 
euro, volgens de wet van 22 december 2023. Dan volgden er een aan-
tal kleinere provisies: de provisie van het Europees voorzitterschap van 
225.000 euro, de IDP Migratiebeheer voor de huur van het Dublincen-
trum in Zaventem van 292.000 euro, de IDP Oekraïne van 6.329.914 
euro, de provisie voor de indexatie van 2.123.804 euro, de IDP voor 

09.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Lors du conclave budgétaire 
consacré au budget 2024, qui a eu 
lieu en octobre 2023, une provision 
pour la gestion de la migration de 
137 366 000 euros a été réservée 
pour l'ensemble des organismes 
d'asile et d'accueil. Le budget de 
Fedasil a été composé de deux 
éléments: une dotation pour le 
fonctionnement actuel et un tirage 
sur la provision générale Asile et 
Migration. En vertu de la loi du 
22 décembre 2023, Fedasil a reçu 
une dotation initiale de 
786 220 000 euros. S'y ajoutent 
des provisions plus limitées, telles 
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schadevergoedingen van 601.318 euro en een grotere IDP Migratie-
beheer voor 2024 van 133.599.250 euro.  
 
In totaal komt u, wanneer u de bedragen optelt, uit op 929.391.289 
euro. Ik rekende het even in uw plaats uit, dat gaat sneller. 
 

que 225 000 euros pour la prési-
dence européenne, 292 000 euros 
pour le centre Dublin, 6 329 914 
euros pour l'Ukraine, 2 123 804 eu-
ros pour l'indexation, 601 318 eu-
ros pour dommages et intérêts et 
133 599 250 euros pour la gestion 
de la migration. Le montant total 
s'élève à 929 391 289 euros. 
 

09.03  Francesca Van Belleghem (VB): Mevrouw de staatssecretaris, 

u spreekt over 929 miljoen euro en het is nog niet genoeg.  
 
Mijn collega van Vooruit, die al is vertrokken, sprak daarnet immers 
over de daling van het aantal lokale opvanginitiatieven met 30 %. Hij 
vergat echter wel te vermelden dat het totale aantal opvangplaatsen 
voor asielzoekers met 30 % is gestegen, ondanks de daling van de 
lokale opvanginitiatieven. 
 
Ik hoor Vooruit nu pleiten voor meer opvangplaatsen, hoewel de ari-
zonapartijen beweren te onderhandelen over minder opvangplaatsen. 
Aangezien Vooruit nu al haar kar keert, wens ik N-VA en cd&v heel 
veel succes met het strengste asielbeleid ooit, waarover ze onderhan-
delen. Een zaak is duidelijk, u verkiest de verkeerde partners. 
 

09.03  Francesca Van Belleghem 

(VB): Ce montant n'est manifeste-
ment pas encore suffisant. Cer-
tains se plaignent de la diminution 
du nombre de places dans les ini-
tiatives locales d'accueil (ILA), 
alors que le nombre total de places 
d'accueil s'est évidemment accru. 
Vooruit réclame déjà plus de 
places d'accueil. Si la N-VA sou-
haite vraiment mettre en place la 
politique d'asile la plus stricte ja-
mais vue, elle a choisi le mauvais 
partenaire. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De bijstand van 

het EUAA aan België" (56001801C) 

10 Question de Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le soutien de 

l'AUEA à la Belgique" (56001801C) 
 

10.01  Francesca Van Belleghem (VB): Mijnheer de voorzitter, ik ver-

sie naar de schriftelijk ingediende versie van mijn mondelinge vraag.  
 
Het Asielagentschap van de Europese Unie (hierna 'EUAA' genoemd) 
zou vanaf 2025 operationele en technische bijstand verlenen aan Bel-
gië. 
 
Hoeveel bedraagt de EUAA-bijstand? 
 
Door wie wordt die bijstand gefinancierd? 
 
Waar worden de middelen exact voor ingezet? 
 
Volgens welke criteria willen de experten de asielprocedure bij ons har-
moniseren? 
 
Volgens welke criteria werden de experten van het EUAA geselec-
teerd? Wie zijn die experten (geanonimiseerd)? 
 

10.01  Francesca Van Belleghem 

(VB): À partir de 2025, l'Agence de 
l'Union européenne pour l'asile 
(AUEA) apporterait une assistance 
à la Belgique. Pouvez-vous fournir 
des explications à ce sujet? 
 

10.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Van Belleghem, Bel-

gië doet al sinds 2022 een beroep op de ondersteuning van het Euro-
pese Asielagentschap voor operationele en technische bijstand. In de 
afgelopen jaren bleef die ondersteuning beperkt tot Fedasil, maar 
vanaf 2025 zal de EUAA-bijstand voor de periode van 2025-2026 twee 

10.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Depuis 2022, la Belgique 
bénéficie d'une assistance opéra-
tionnelle et technique de la part de 
l'AUEA. Jusqu'à présent, cette as-
sistance était limitée à Fedasil, 
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pijlers omvatten. Het gaat om maatregelen op het vlak van asiel, waar-
bij de Dienst Vreemdelingenzaken en het Commissariaat-generaal 
voor de Vluchtelingen en de Staatlozen betrokken zijn. Verder gaat het 
om maatregelen op het vlak van opvang, waar Fedasil de begunstigde 
is. 
 
De EUAA zal maximaal 66 experts en 67 tolken ter beschikking stellen. 
Het zal gaan om verschillende soorten experts, eigen EUAA-perso-
neel, experts uit andere Europese landen, en renumerated external ex-
perts, die specifiek voor een opdracht geworven worden door het 
agentschap. De werving van de experts door de EUAA is volop aan de 
gang. Hun start in België zal geleidelijk gebeuren, waarschijnlijk vanaf 
maart 2025. De bedoeling is dat wij door deze ondersteuning de asiel-
procedure kunnen versnellen, de achterstand kunnen wegwerken en 
minder mensen moeten opvangen in de opvangcentra. 
 
In concreto zullen de experts werken op de Eurodac Dublin en de re-
gistratiecapaciteit van de DVZ op de behandeling van asielaanvragen 
door het CGVS inzake de onontvankelijkheidsprocedure, het flow ma-
nagement, en de ondersteuning door tolken bij het CGVS. Deze bij-
stand wordt financieel volledig gedragen door het Europese agent-
schap, dus op het Europese budget. 
 
De EUAA heeft als doelstelling te ondersteunen bij het realiseren van 
het gemeenschappelijke Europese asielstelsel en bij te dragen tot de 
realisatie van asielpraktijken in de verschillende Europese lidstaten. 
Het agentschap stelt zich dus niet in de plaats van de nationale autori-
teiten, maar heeft heel wat expertise opgebouwd die nu ingezet zal 
worden voor de ondersteuning van ons land. 
 

mais à partir de 2025, elle sera 
étendue aux procédures d'asile à 
l'Office des étrangers et au CGRA. 
 
L'AUEA déploiera jusqu'à 66 ex-
perts et 67 interprètes, parmi les-
quels des membres de son propre 
personnel, des experts d'autres 
pays européens et des experts ex-
ternes recrutés spécifiquement 
pour cette mission. Le recrutement 
est en cours et les experts com-
menceront à travailler progressive-
ment à partir de mars 2025. Leur 
mission visera à accélérer la procé-
dure d'asile, à éliminer les retards 
et à diminuer le nombre de per-
sonnes résidant dans les centres 
d'accueil. 
 
Concrètement, les experts travail-
leront sur les procédures Dublin et 
celles liées à la base de données 
Eurodac, la capacité d'enregistre-
ment de l'Office des étrangers et le 
traitement des demandes d'asile 
par le CGRA. Cette assistance 
sera entièrement financée par 
l'AUEA. 
 
L'objectif de l'AUEA sera de renfor-
cer le système européen d'asile 
commun et d'améliorer les pra-
tiques en matière d'asile dans les 
États membres. L'agence ne rem-
placera pas les autorités natio-
nales, mais mettra à leur disposi-
tion l'expertise qu'elle a accumu-
lée. 
 

10.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dank u wel voor uw ant-

woord. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Darya Safai aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De aanwezigheid van Palestijnse 

extremisten in ons land" (56001807C) 

11 Question de Darya Safai à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La présence d'extrémistes pales-

tiniens dans notre pays" (56001807C) 
 

11.01  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik trap een 

open deur in wanneer ik zeg dat België laks is ten aanzien van radicale 
moslims die ons land gebruiken als thuishaven om te ageren voor de 
vernietiging van de staat Israël. Daarbij heb ik het in het bijzonder over 
twee organisaties. Ten eerste is er de anti-Israëlische lobbymachine 
vzw EUPAC met hoofdkwartier op het Schumanplein. Die is gelinkt aan 
Majed al-Zeer, die door de Duitse veiligheidsdiensten beschouwd 

11.01  Darya Safai (N-VA): La Bel-

gique est complaisante à l’égard 
des musulmans radicaux qui se 
servent d’elle comme d’une base 
stratégique depuis laquelle ils fo-
mentent la destruction d'Israël. Il 
s'agit d’EUPAC, une machine de 
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wordt als de Europese leider van terreurorganisatie Hamas. Van hem 
bestaan foto's met de voormalige Hamasleiders Khaled Meshal en 
Ismail Haniye. Hij woont in Duitsland en heeft de dubbele Britse en 
Jordaanse nationaliteit. Op de man rusten sinds oktober vorige jaar 
Amerikaanse sancties wegens betrokkenheid bij Hamas. 
 
Ten tweede is er de welbekende anti-Israëlische organisatie Sa-
midoun, die in verschillende Europese lidstaten is verboden, maar 
merkwaardig genoeg nog steeds niet in België. De leider daarvan, Mo-
hammed Khatib, woont in Brussel. Een week na de slachting van Ha-
mas op ongewapende Israëlische burgers, waaronder kleine kinderen 
en bejaarden, liet die man deze quote optekenen: "Wij noemen dat ge-
rechtvaardigd verzet". Het antiterreurorgaan OCAD bestempelt hem nu 
als een haatprediker en geeft een dreigingsrisico van 3 op een schaal 
van 4. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, het optreden tegen die gevaarlijke extre-
misten is niet alleen een zaak van politie en justitie, maar ook van u als 
staatssecretaris van Asiel en Migratie.  
 
Welke stappen zet u om te vermijden dat Majed al-Zeer in ons land 
komt oproepen tot de vernietiging van de staat Israël, wat hij regelmatig 
doet? Ook al beschikt de man over een Brits paspoort, u kunt hem om 
redenen van nationale veiligheid de toegang tot ons land ontzeggen. 
 
Wat is de actuele status met betrekking tot het verblijfsrecht van Mo-
hammed Khatib in ons land? Hij kreeg een vluchtelingenstatus uitge-
reikt door het CGVS, wat ronduit onbegrijpelijk is en nogmaals illu-
streert dat het CGVS bij Palestijnen vluchtelingenstatussen uitreikt lou-
ter op basis van afkomst. U beloofde in april vorig jaar al om aan het 
CGVS te vragen om die vluchtelingenstatus in te trekken. Wat is de 
stand van zaken? 
 

propagande liée à Majed al-Zeer 
que les services de sécurité alle-
mands considèrent comme le chef 
européen du Hamas, et de Sami-
doun, l'organisation anti-israé-
lienne de Mohammed Khatib. 
 
Quelles démarches entreprendrez-
vous pour empêcher Majed al-Zeer 
de venir prôner la destruction 
d'Israël en Belgique? Cet individu 
possède un passeport britannique, 
mais pour des raisons de sécurité 
nationale, il pourrait se voir refuser 
l'entrée dans le pays. De quel sta-
tut de séjour Mohammed Khatib 
dispose-t-il en Belgique? 
 

11.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Safai, ik ben net als 

u de mening toegedaan dat ons land zich moet inzetten in de strijd 
tegen radicalisering en extremisme. Hiervoor kunnen we rekenen op 
onze veiligheidsdiensten, die onder de bevoegdheid vallen van de mi-
nisters van Binnenlandse Zaken en Justitie. Ik kan heel moeilijk ingaan 
op individuele dossiers, zeker als het gaat om veiligheidsdossiers. Het 
klopt echter dat de Dienst Vreemdelingenzaken op grond van de 
vreemdelingenwet de binnenkomst kan weigeren wanneer een per-
soon door zijn gedrag wordt geacht de openbare orde of de nationale 
veiligheid te kunnen schaden. Het spreekt voor zich dat hiervoor vol-
doende objectieve elementen aanwezig moeten zijn in het dossier. 
 
Wat uw vraag over de Palestijn Mohammed Khatib betreft, ik heb in het 
Parlement reeds gezegd dat de Dienst Vreemdelingenzaken aan het 
CGVS heeft gevraagd om zijn erkenning als vluchteling in te trekken. 
Dat gebeurde op grond van artikel 55, 3.1, § 1, van de vreemdelingen-
wet. Dat artikel bepaalt dat de commissaris-generaal voor de Vluchte-
lingen en de Staatlozen de vluchtelingenstatus kan intrekken, indien 
de vreemdeling een gevaar voor de samenleving vormt, omdat hij de-
finitief veroordeeld is voor een bijzonder ernstig misdrijf of als er rede-
lijke gronden bestaan om hem te beschouwen als een gevaar voor de 
nationale veiligheid. Het CGVS is nog bezig met het onderzoek. Intus-
sen werd de betrokkene gehoord door een protection officer van het 
CGVS. Het is nu aan het CGVS om in alle onafhankelijkheid te oorde-
len over de vluchtelingenstatus van de betrokkene. 

11.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Pour la lutte contre la radi-
calisation et l'extrémisme, nous 
comptons sur nos services de sé-
curité, qui relèvent des départe-
ments de l'Intérieur et de la Justice. 
Je ne peux pas commenter des 
dossiers individuels.  
 
L'OE peut interdire l'accès au terri-
toire à une personne pour des rai-
sons de sécurité nationale. Pour ce 
faire, il doit y avoir suffisamment 
d'indications objectives. 
 
Le CGRA a demandé à l'OE de ré-
voquer le statut de réfugié de Mo-
hammed Khatib. Le CGRA poursuit 
son enquête. Il n'est pas question 
d'accorder le statut de réfugié à 
n'importe quelle personne d'origine 
palestinienne. Ces dernières an-
nées, les demandes de plusieurs 
Palestiniens ont été rejetées, no-
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Ten slotte, u stelt in uw vraag ten onrechte dat het CGVS zomaar aan 
iedereen van Palestijnse afkomst de vluchtelingenstatus zou toeken-
nen. Er werden de voorbije jaren wel degelijk meerdere Palestijnen ge-
weigerd en ook uitgesloten op basis van de artikelen 1F en 1D van de 
Vluchtelingenconventie, bijvoorbeeld omdat ze een bedreiging zouden 
vormen voor de nationale veiligheid. 
 

tamment parce qu'ils représen-
taient une menace pour la sécurité 
nationale. 
 

11.03  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik wil een 

paar elementen aankaarten.  
 
Ten eerste, er is meer dan voldoende bewijs dat de persoon die de 
Britse nationaliteit bezit, haat predikt. De toegang tot ons land moet 
hem ontzegd worden. 
 
Over Mohammed Khatib zegt u dat het onderzoek van het CGVS nog 
lopende is. Dat sleept nu al heel lang aan en er zijn meer dan genoeg 
bewijzen tegen hem. Vorige maand zei hij zelfs in een interview dat hij 
hetzelfde zou doen. Zoveel elementen tonen aan dat hij niet veranderd 
is, terwijl hij nog steeds in ons land verblijft. 
 
Ten slotte, ik neem geenszins mijn woorden over de politiek van het 
CGVS ten aanzien van de Palestijnen terug. Enkel wie een gevaar voor 
de nationale veiligheid vormt, krijgt geen vluchtelingenstatus; de rest 
krijgt dat systematisch wel. We zien dat dagelijks. Ik ben alvast blij dat 
het CGVS geen vluchtelingenstatus geeft aan degenen die een gevaar 
vormen voor de nationale veiligheid. 
 

11.03  Darya Safai (N-VA): Les 

preuves que Majed al-Zeer prêche 
la haine sont plus que suffisantes. 
Il devrait se voir refuser l'accès à 
notre pays. L'enquête sur Moham-
med Khatib traîne en longueur. Il y 
a suffisamment de preuves contre 
lui également. Si les personnes qui 
représentent une menace pour la 
sécurité nationale n'obtiennent 
peut-être pas le statut de réfugié, 
tous les autres Palestiniens se le 
voient accorder systématiquement. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

 

12 Vraag van Maaike De Vreese aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De onrustwekkende stij-

ging van de gezinsmigratie door derdelanders" (56001837C) 

12 Question de Maaike De Vreese à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'inquiétante augmentation 

de l'immigration familiale de ressortissants de pays tiers" (56001837C) 
 

12.01  Maaike De Vreese (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

staatssecretaris, gezinshereniging is al vele jaren het grootste migra-
tiekanaal voor niet-Europeanen naar dit land. In 2023 werden meer dan 
19.700 visa voor langverblijf goedgekeurd wegens gezinshereniging 
aan derdelanders. De meeste daarvan gingen naar Syriërs, Marokka-
nen en Indiërs. Dat cijfer stijgt jaar na jaar, zo leren ons de jaarversla-
gen van de Dienst Vreemdelingenzaken. In 2019 ging het nog om am-
per 14.133 visa. Dat is een stijging met liefst 40 % in vier jaar tijd. Het 
cijfer van vorig jaar is ons nog niet bekend, maar zal, indien de trend 
zich doorzet, nog hoger liggen. 
 
Dit alles legt een zeer zware maatschappelijke last op onze ontvan-
gende samenleving. Uit statistieken daarover op Statbel blijkt dat actu-
eel minder dan de helft van de inwoners geboren buiten de Europese 
Unie op arbeidsleeftijd werkt. Er is bij deze groep sprake van een zorg-
wekkende oververtegenwoordiging in de diverse uitkerings- en bij-
standsstelsels. Vooral de kwestie van gezinscreatie, waarbij allochtone 
inwoners huwen met een partner uit het land van herkomst, is daarbij 
problematisch. Hierdoor wordt de klok van de integratie en taalverwer-
ving binnen allochtone gezinnen namelijk telkens opnieuw terugge-
draaid. 
 

12.01  Maaike De Vreese (N-VA): 

Depuis de nombreuses années, le 
regroupement familial est la princi-
pale voie d'immigration des non-
Européens vers notre pays. Le 
nombre de visas accordés aux res-
sortissants de pays tiers a aug-
menté de 40 % en quatre ans, pour 
atteindre plus de 19 700 visas en 
2023. Les résidents nés en dehors 
de l'Union européenne et en âge 
de travailler sont surreprésentés de 
manière inquiétante dans les di-
vers régimes d'allocation et d'aide. 
La création de familles, où les rési-
dents immigrés épousent un parte-
naire de leur pays d'origine, est 
particulièrement problématique. Le 
cadre législatif actuel n'est plus suf-
fisant pour contrôler cette filière 
d'immigration. 
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Ik heb in het Vlaams Parlement de problematiek van inburgering en 
integratie opgevolgd. Wij staan daar wel degelijk voor heel wat uitda-
gingen de komende jaren. Om die redenen werden in 2011 de criteria 
voor gezinshereniging verstrengd. Die hervorming slaagde er toen in 
om het aantal uitgereikte visa voor gezinshereniging te doen dalen. De 
cijfers van de afgelopen jaren maken evenwel afdoende duidelijk dat 
het huidige wetgevende kader niet langer volstaat om dit immigratieka-
naal onder controle te houden. 
 
Kunt u ons verduidelijken of de stijging van dit cijfer zich voortzet in 
2024? Wat is daarvoor volgens u de verklaring? Bent u het eens met 
ons dat de criteria hiervoor verstrengd dienen te worden? 
 

La tendance se poursuit-elle dans 
les chiffres de 2024? Durcirez-vous 
les critères? 
 

12.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw De Vreese, in de 

eerste elf maanden van 2024 tellen we 19.513 goedgekeurde visa in 
het kader van gezinshereniging. De cijfers voor het hele jaar zullen bin-
nen enkele dagen terug te vinden zijn op de website van de Dienst 
Vreemdelingenzaken. Op het einde van het jaar gaat de DVZ steeds 
zorgvuldig na of alle cijfers volledig zijn, alvorens die finaal gepubli-
ceerd worden.  
 
Een mogelijke verklaring voor een stijging in de uitgereikte visa voor 
gezinshereniging is de toename van het aantal aanvragen van gezins-
hereniging met een persoon met internationale beschermingsstatus. 
Dat is een logisch gevolg van de stijging in asiel.  
 
We hebben de afgelopen legislatuur een hervorming van de procedure 
van gezinshereniging doorgevoerd, maar die is pas in september in 
werking getreden. We zullen dus nog geen grote wijziging kunnen 
waarnemen in de cijfers van 2024. Bovendien ben ik inderdaad van 
mening dat de procedure nog verder hervormd kan worden. Het is 
daarom ook goed dat we daarover spreken in het kader van de federale 
regeringsonderhandelingen. 
 

12.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Au cours des 11 premiers 
mois de 2024, 19 513 visas de re-
groupement familial ont été ap-
prouvés. Les chiffres pour l'en-
semble de l'année seront dispo-
nibles sur le site de l'OE dans 
quelques jours. Cette hausse peut 
s'expliquer par l'augmentation du 
nombre de demandes de regrou-
pement familial avec une personne 
bénéficiant d'un statut de protec-
tion internationale. Il s'agit d'une 
conséquence logique de l'augmen-
tation du nombre de demandes 
d'asile. La nouvelle procédure de 
regroupement familial n'est entrée 
en vigueur qu'en septembre 2024. 
Les chiffres de 2024 n'afficheront 
dès lors pas de changement ma-
jeur. Une nouvelle réforme de la 
procédure pourrait être abordée 
dans le cadre des négociations en 
vue de la formation d'un nouveau 
gouvernement fédéral. 
 

12.03  Maaike De Vreese (N-VA): Bedankt, mevrouw de staatssecre-

taris.  
 
Ik was even aan het nagaan wat 19.513 gedeeld door het aantal maan-
den plus een extra maand bijgeteld, oplevert. Sowieso zullen we de 
cijfers van 2023 overschrijden. Die stijging zet zich door.  
 
We maken ons zorgen over die heel grote stijging. We merken dat het 
aantal asielaanvragen nog steeds op een piek zit. Daarop volgt vervol-
gens die gezinsmigratie. De gevolgen hebben niet enkel betrekking op 
sociale steun, maar ook op huisvesting. Ook in het onderwijs staan we 
voor enorm grote uitdagingen. Spreek eens met onderwijzers over de 
uitdagingen die zij ervaren met kinderen die anderstalig zijn.  
 
Een verstrenging van de wetgeving dringt zich volgens mij inderdaad 
op. U weet even goed als ik dat daartoe een aantal voorstellen op de 
onderhandelingstafel liggen. Ik hoop dat we daar zo snel mogelijk mee 
aan de slag kunnen gaan. 
 

12.03  Maaike De Vreese (N-VA): 

L'augmentation a encore pris de 
l'ampleur. Cela a également 
d'énormes implications en termes 
de logement et d'enseignement. 
Un renforcement de la législation 
s'impose. Espérons que les négo-
ciations sur les propositions en la 
matière pourront commencer dans 
les meilleurs délais. 
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Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

13 Vraag van Darya Safai aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De evolutie van de asielcijfers" 

(56001848C) 

13 Question de Darya Safai à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'évolution des chiffres en matière 

d'asile" (56001848C) 
 

13.01  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, in novem-

ber 2024 registreerde de DVZ 3.236 verzoekers om internationale be-
scherming. Bovendien werden in november 2024 nog 45 personen ge-
registreerd die via hervestiging naar België kwamen. Dat brengt het 
totaalaantal verzoekers voor november 2024 op 3.281. Nog in novem-
ber 2024 nam het CGVS 1.987 beslissingen, die betrekking hadden op 
2.632 personen. Dat impliceert dat alleen al in november 2024 de ad-
ministratieve achterstand in de dossiers opnieuw steeg, goed voor 
meer dan 600 asielzoekers. Het effect daarvan op de opvang laat zich 
raden: nog langere looptijden met een nog groter tekort tot gevolg. 
 
Hebt u al data over het aantal asielaanvragen in de maand decem-
ber 2024? 
 
Wat is uw inschatting van het aantal asielaanvragen dat de komende 
maanden kan worden verwacht? 
 
Hoe verklaart u dat België zo sterk oververtegenwoordigd is in de Eu-
ropese asielstatistieken en het aldus de neerwaartse trend niet volgt 
die elders waarneembaar is? 
 

13.01  Darya Safai (N-VA): En no-

vembre 2024, l'arriéré dans le trai-
tement des demandes d'asile a de 
nouveau augmenté.  
 
Disposez-vous déjà de données 
concernant le nombre de deman-
des d'asile en décembre 2024? 
Quelles sont les prévisions pour les 
mois à venir? Comment expliquez-
vous que la Belgique ne suit pas la 
tendance à la baisse observée ail-
leurs? 
 

13.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Safai, ik kan u me-

dedelen dat in de maand december 2024 3.560 personen een verzoek 
tot internationale bescherming hebben ingediend. Om dat cijfer in per-
spectief te plaatsen, moet ik opmerken dat we in de maanden oktober, 
november en december altijd de hoogste aantallen verzoeken tellen. 
Ik hoop dat het cijfer vanaf januari 2025 opnieuw afneemt. Normaal 
gezien is dat het geval. 
 
Het blijft echter heel moeilijk om met een glazen bol te kijken naar de 
asielcijfers voor 2025. Het feit is wel dat verschillende conflicten blijven 
woeden aan de buitengrenzen van Europa, waarvoor misschien niet 
onmiddellijk een oplossing in het vooruitzicht is. Bovendien is er ook 
het fenomeen van de secundaire migratie. Wanneer andere Europese 
lidstaten hun beleid sterk wijzigen, kan dat ook een effect hebben op 
de asielaanvragen in België. 
 
België kende inderdaad een lichte stijging van de cijfers in vergelijking 
met 2023. Die cijfers fluctueren van jaar tot jaar en van land tot land. 
Het aantal asielaanvragen stijgt nu in België, net zoals in Ierland, Italië, 
Polen en Griekenland. In 2023 was er echter een daling in ons land, 
hoewel de instroom in de Europese Unie steeg. Er is dus wel enig ver-
schil in de cijfers van jaar tot jaar. 
 
Globaal is de belangrijkste vaststelling dat sinds 2022 in heel Europa 
de cijfers op een heel hoog, een te hoog niveau liggen. Het gaat dus 
niet om een louter Belgisch fenomeen. Zoals ik al vaker heb gezegd, 
is het daarom van essentieel belang dat we verder maatregelen nemen 
om de instroom naar omlaag te krijgen. Dat moet in de eerste plaats 
op Europees niveau gebeuren, met het Migratiepact, maar ook door 

13.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: En décembre 2024, 3 560 
personnes ont introduit une de-
mande de protection internatio-
nale, mais nous constatons tou-
jours que le plus grand nombre de 
demandes est introduit au cours 
des trois derniers mois de l'année. 
Je m'attends donc à une nouvelle 
baisse à partir de janvier 2025. En 
outre, les chiffres en matière d'asile 
sont difficiles à prévoir en raison 
des conflits persistants aux fron-
tières extérieures de l'Europe et de 
la migration secondaire due aux 
changements de politique d'autres 
États membres de l'UE.  
 
Les chiffres élevés constituent un 
problème européen depuis 2022, 
avec des fluctuations d'une année 
à l'autre et d'un pays à l'autre. Pour 
trouver des solutions structurelles, 
je compte sur le Pacte sur la migra-
tion et la coopération avec les pays 
d'origine et de transit, y compris au 
niveau belge si possible. 
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een nog verdergaande samenwerking met herkomst- en transitlanden 
om de instroom onder controle te krijgen, waar mogelijk ook op Bel-
gisch niveau. Ik hoop dus dat we snel een akkoord kunnen bereiken 
om daarop met een nieuwe federale regering verder te kunnen inzet-
ten. 
 

13.03  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u 

voor uw antwoord. 
 
We hebben inderdaad een structurele oplossing nodig. De instroom 
moet naar omlaag. Dat is wat ons systeem nodig heeft en we proberen 
daarvoor in de onderhandelingen oplossingen te vinden. 
 

13.03  Darya Safai (N-VA): Nous 

avons en effet besoin d’une solu-
tion structurelle. Il faut réduire l’af-
flux. Les partis qui participent aux 
négociations pour la formation d’un 
nouveau gouvernement essaient 
de trouver une solution.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

14 Question de Catherine Delcourt à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La politique des retours 

forcés et des retours volontaires à partir des centres fermés" (56001851C) 

14 Vraag van Catherine Delcourt aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het beleid inzake ge-

dwongen en vrijwillige terugkeer vanuit gesloten centra" (56001851C) 
 

14.01  Catherine Delcourt (MR): Madame la secrétaire d'État, la poli-

tique de retour en Belgique repose sur deux piliers: le retour volontaire 
et le retour forcé. 
 
Les étrangers ayant reçu un ordre de quitter le territoire sont en prin-
cipe invités à quitter le pays de manière indépendante et volontaire. Si 
cette obligation n'est pas respectée, le retour forcé peut être mis en 
œuvre. 
 
Le retour volontaire assisté est une composante importante, soutenue 
par l'agence fédérale compétente et des accords avec l'Organisation 
internationale pour les migrations (OIM). Les centres fermés pour 
étrangers jouent un rôle clé en collaborant activement à ces retours 
volontaires.  
 
Lors d'une rencontre avec le personnel de l'Office des étrangers tra-
vaillant dans le domaine des rapatriements, celui-ci a exprimé son 
épuisement face aux nombreux retours non effectués alors que les 
moyens logistiques conséquents, dont des avions, sont mobilisés, par-
fois en vain. 
 
Combien de personnes maintenues dans les centres fermés sont ins-
crites dans un programme de retour volontaire? 
 
Quel est le pourcentage de personnes inscrites dans un programme 
de retour volontaire qui refusent finalement d'effectuer ce retour? 
 
Quelles sont les raisons principales pour lesquelles certains ordres de 
quitter le territoire ne sont pas exécutés vis-à-vis de personnes qui sont 
résidentes dans des centres fermés? 
 
Comment la cohabitation est-elle gérée entre ces personnes qui sou-
haitent partir volontairement et celles qui font l'objet d'un retour forcé 
dans les centres fermés? 
 
Existe-t-il un risque d'influence négative au sein des centres fermés, 

14.01  Catherine Delcourt (MR): 

Vreemdelingen die een bevel om 
het grondgebied te verlaten ont-
vangen hebben, worden geacht 
België zelfstandig en vrijwillig te 
verlaten. Als deze verplichting niet 
wordt nageleefd, kan er overge-
gaan worden tot gedwongen terug-
keer. Vrijwillige begeleide terug-
keer wordt ondersteund door het 
federale agentschap en via over-
eenkomsten met de Internationale 
Organisatie voor Migratie (IOM). 
De gesloten centra voor vreemde-
lingen werken hier actief aan mee. 
 
Het personeel van de Dienst 
Vreemdelingenzaken zit op zijn 
tandvlees door de vele dossiers 
met betrekking tot een geplande te-
rugkeer die uiteindelijk niet uitge-
voerd wordt. 
 
Hoeveel personen in gesloten cen-
tra zijn er ingeschreven voor een 
programma voor vrijwillige terug-
keer? Hoeveel personen weigeren 
mee te werken aan de vrijwillige te-
rugkeer? Om welke redenen? 
 
Hoe wordt er in de gesloten centra 
omgegaan met het feit dat perso-
nen die aan een vrijwillige terug-
keer meewerken daar samenleven 
met personen die een gedwongen 
terugkeer afwachten? Bestaat het 
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où des personnes qui souhaitent quitter volontairement le pays pour-
raient être découragées ou influencées par celles qui font l'objet d'un 
retour forcé et qui refusent de coopérer? 
 
S'il y a effectivement de l'influence possible, quelles mesures sont 
mises en place pour éviter que ces interactions ne compromettent le 
bon déroulement des retours volontaires? 
 

gevaar dat de ene groep een nega-
tieve invloed heeft op de andere? 
 

14.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État: Madame Delcourt, une poli-

tique de retour efficace se base effectivement sur deux piliers, le retour 
volontaire étant la meilleure option. Chaque année des milliers de per-
sonnes quittent définitivement la Belgique, souvent avec un accompa-
gnement de Fedasil. 
 
Si le retour volontaire n'est pas possible, le retour forcé est essentiel. 
C'est sur ce principe que s'est basée ma loi sur le retour proactif, qui 
doit contribuer à de meilleurs résultats au niveau des retours des per-
sonnes en séjour irrégulier en Belgique. 
 
En principe, les personnes qui sont détenues dans des centres fermés 
font l'objet d'un programme de retour forcé. Elles peuvent évidemment 
toujours éviter ce retour forcé en quittant volontairement le pays. 
 
Depuis la période covid, nos chiffres de retour ont augmenté chaque 
année. 
 
Les résidents des centres fermés vivent en groupes. Les options de 
départ sont expliquées aux résidents par l'accompagnateur de retour 
dès le premier entretien et lors des différents entretiens tout au long du 
séjour au centre. 
 
L'expérience montre que les résidents n'impliquent pas les autres rési-
dents dans leur dossier. Il n'y a aucune preuve qu'ils s'influenceraient 
mutuellement de quelque manière que ce soit.  
 
Les départs volontaires avec le soutien de l'Organisation internationale 
pour les migrations sont très limités. Ces cinq dernières années, ils 
n'ont concerné que 16 personnes, dont quatre en 2004. La grande ma-
jorité des départs volontaires sont encadrés par Fedasil. 
 
Les personnes internées dans les centres fermés sont déjà à la der-
nière étape du processus de retour. Elles sont finalement détenues en 
vue de l'organisation d'un retour forcé qu'elles n'ont pas choisi. Elles 
ne coopèrent donc pas souvent pour un retour volontaire. 
 

14.02 Staatssecretaris Nicole de 

Moor: Een doeltreffend terugkeer-
beleid stoelt op twee pijlers, waarbij 
vrijwillige terugkeer de beste optie 
is. Elk jaar verlaten duizenden 
mensen België definitief, vaak na 
begeleiding van Fedasil. 
 
Als vrijwillige terugkeer niet moge-
lijk is, is gedwongen terugkeer es-
sentieel. Mijn wet inzake het aan-
klampend terugkeerbeleid is op dit 
principe gebaseerd. 
 
Personen in een gesloten centrum 
zitten al in een programma voor ge-
dwongen terugkeer: ze bevinden 
zich in de laatste fase van het pro-
ces en werken niet erg mee. Ze 
kunnen deze gedwongen terug-
keer altijd vermijden door het land 
vrijwillig te verlaten. 
 
Sinds de coronaperiode zijn onze 
terugkeercijfers elk jaar gestegen. 
 
Bewoners van gesloten centra le-
ven in groep. De vertrekmogelijk-
heden worden door de terugkeer-
begeleider aan de bewoners uitge-
legd, vanaf het eerste gesprek en 
gedurende hun hele verblijf in het 
centrum. Bewoners betrekken an-
dere bewoners niet bij hun dossier: 
er is geen bewijs van wederzijdse 
beïnvloeding. 
 
Vrijwillig vertrek met steun van de 
IOM komt weinig voor (16 perso-
nen in de afgelopen 5 jaar). 
 

14.03  Catherine Delcourt (MR): Madame la ministre, je vous remer-

cie pour votre réponse et les éclaircissements apportés. Je vous re-
mercie également pour l’attention que vous portez à ces questions es-
sentielles concernant la politique de retour en Belgique. 
 
Il est évidemment nécessaire d’avoir une politique de retour efficace 
pour exécuter les décisions qui ont été prises, mais aussi pour donner 
du sens au travail effectué par le personnel travaillant dans le domaine 
des rapatriements. Certains témoignent néanmoins qu’une influence 

14.03  Catherine Delcourt (MR): 

Er is een doeltreffend terugkeerbe-
leid nodig, niet alleen om de geno-
men beslissingen uit te voeren, 
maar ook om ervoor te zorgen dat 
medewerkers die in de terugkeer-
sector werken hun werk zinvol vin-
den. Er zijn getuigenissen over per-
sonen die aanvankelijk vrijwillig  
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réelle existe. Des personnes qui veulent initialement retourner de ma-
nière volontaire se laissent influencer par celles qui font de la résis-
tance en la matière. 
 
Il est vrai que le retour volontaire est une composante de la politique 
de retour. Elle ne doit pas être dénaturée par l’influence négative que 
certains pourraient exercer ou exercent sur ceux qui font l’objet d’un 
retour forcé et ne coopèrent pas. Il est donc indispensable de renforcer 
l’efficacité des procédures de retour forcé. Les personnes concernées 
doivent coopérer pleinement.  
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

willen terugkeren, maar die zich 
door anderen laten beïnvloeden en 
van gedachte veranderen. 
 
 
 

De voorzitter: De vragen nrs. 56001849C en 56001850C van de heer 
Aouasti worden uitgesteld. De vragen nrs. 56001856C en 56001857C 
van mevrouw De Vreese worden ingetrokken. De vragen 
nrs. 56001838C en 56001840C van mevrouw Van Belleghem worden 
eveneens ingetrokken. 
 

Le président: Les questions 
nos 56001849C et 56001850C de 
M. Aouasti sont reportées. Les 
questions nos 56001856C et 
56001857C de Mme De Vreese et 
nos 56001838C et 56001840C de 
Mme Van Belleghem sont retirées. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten om 11.29 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 11 h 29. 
 
  
  

 


